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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 10/2008 
Caràcter: ordinària 
Data: 31 d´octubre de 2008 
Horari: de 11:00 a les 14:25 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Marta Camps Torrens,  1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES CORRESPONENTS A  LA SESSIÓ ANTERIOR DE 26-9-
2008  I AL PLE EXTRAORDINARI DE 18-6-2008 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar les actes corresponents al ple ordinadi de data 26 de 
setembre de 2008 i al ple extraordinari del dia 18 de juny de 2008. 

 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER 
ple 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 4955 fins al núm. 5638, ambdós inclosos. 

 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFICA DE RESOLUCIONS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents resolucions d'Alcaldia: 
 
- Decret de 25-9-2008 d'acceptació de la subvenció atorgada a les Corporacions locals 
titulars d'escoles de música i de dansa per al curs 2007-2008,  pel període de gener-agost,  
per un import de 147.928,00 euros.  
 
-  Decret de 28-10-2008 d'acceptació de la subvenció atorgada a les Corporacions locals 
titulars d'escoles de música i de dansa, per al curs 2007-2008, per un import de 196.800,00 
euros.  
 
- Decret de 28-10-2008 de nomenament del representant de l'Ajuntament en el Consell 
Escolar del centre públic del CEIP LA MITJANA, al regidor Sr. Jesús Castillo Cervelló. 

 
 
 
4.- APROVACIÓ DEL PACTE SOCIAL PER A LA CIUTADANIA (PSpC) 2007-2011 
 
El passat dia 3 de setembre es va signar un nou Pacte Social per a la Ciutadania amb els 
sindicats CCOO i UGT de les terres de Lleida amb una vigència per al període 2007-2011. 
 
Aquest pacte manifesta la voluntat de continuar amb la col·laboració iniciada en el seu dia 
amb la Proposta Sindical Prioritària (1993),  que va tenir continuïtat en els posteriors 
mandats amb la signatura i aprovació dels corresponents Pactes Socials per a la Ciutadania 
(el darrer, aprovat per l'Ajuntament Plenari en la sessió del dia 1 d'abril de 2.005). 
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L'objectiu del nou pacte (en línia de continuïtat amb els precedents) és aconseguir una 
Lleida més participativa, més solidaria i més justa, on totes les persones puguin gaudir d'una 
bona qualitat de vida i trobin resposta a les seves necessitats.  
 
El nou Pacte Social s'articula en els capítols següents: 
 
I. Qualitat de vida  
II. Salut laboral 
III. Accions per a la igualtat de gènere  
IV. Medi ambient  
V. Mobilitat  
VI. Participació institucional  
VII. Locals sindicals  
VIII. Difusió d'activitats sindicals  
IX. Comissió de seguiment 
X. Període d'aplicació i de vigència  
 
Atenent el contingut del text articulat i el de l'exposició de motius relacionada en el preàmbul 
del document, per unanimitat s'acorda:   
 
Aprovar el text del Pacte Social per a la Ciutadania (PSpC) 2007-2001 (64 mesures de 
caràcter social per a Lleida, una ciutat del segle XXI), subscrit el passat mes de setembre 
entre l'Ajuntament de Lleida i les centrals sindicats Comissions Obreres (CCOO) i Unió 
General de Treballadors (UGT) a les terres de Lleida.  

 
 
 
5.- RATIFICACIÓ DEL DECRET DE 27-10-2008 D'ADHESIÓ A LA CANDIDATURA DE LA 
CIUTAT DE BARCELONA COM A SEU DEL "PROCÉS DE BARCELONA: UNIÓ PEL 
MEDITERRANI" 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 27-10-2008, el qual en la seva 
part dispositiva diu: 
 
"1r. L'Ajuntament de Lleida s'adhereix a la candidatura de la ciutat  de Barcelona a la seu del 
"Procés de Barcelona: Unió pel Mediterrani" així com expressa la voluntat de prestar-hi el 
suport que sigui necessari. A tal efecte subscriu el document d'adhesió a aquesta 
candidatura, amb el qual mostra la seva total conformitat.  
 
2n. Aquesta resolució serà sotmesa a ratificació per part de l'Ajuntament plenari en la 
primera sessió que celebri". 

 
 
6.- SUBSTITUCIÓ D'UN MEMBRE DEL CONSELL RECTOR DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
D'EDUCACIÓ (IME) PROPOSAT PEL COMITÉ D'EMPRESA 
  
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 



 
 
 
 
 
 

 4

1r. Designar la Sra. M. Teresa Ramos Carrera com a vocal del Consell Rector de 
l'organisme autònom municipal Institut Municipal d'Educació de  Lleida (amb veu i sense 
vot), a proposta del Comitè d'Empresa de l'Ajuntament, en substitució del Sr. Antonio Loncà 
Castellnou. 
 
2n. Agrair el vocal Sr. Loncà la tasca desenvolupada en el Consell Rector d'aquest 
organisme municipal. 
 
3r. Comunicar aquest acord a les persones interessades i a la Presidència i la Secretaria de 
l'Institut Municipal d'Educació de Lleida, als efectes legals oportuns. 
 
 
7.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER CLARA FOIX SANTACREU 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina Sra. CLARA FOIX SANTACREU (1911), psicòloga, per 
exercir un segon lloc de treball o activitat de tècnica de suport-psicòleg, a l'empresa FSYC, 
amb una dedicació de 17,30 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat,  ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Serveis de Recursos Humans.  
 
 
8.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER CLARA SANZ FONT 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària CLARA SANZ FONT (1973), educadora social, per exercir un 
segon lloc de treball com a professora associada de la Diplomatura de Mestre i Educació 
Social, a temps parcial (T1-4h) a la Universitat de Lleida, amb una jornada laboral de 8 
hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat,  ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Serveis de Recursos Humans. 

 
 
 
9.- AUTORITZAR COMPATILIBITAT SOL·LICITADA PER EMILI ELIAS PASCUAL 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al funcionari EMILI ELIAS PASCUAL (1935), cap d'Assumptes Econòmics i 
Administratius, per exercir un segon lloc de treball com a professor associat de la Facultat 
de Dret i Economia, a temps parcial (T1-6h), a la Universitat de Lleida, amb una jornada 
laboral de 12 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat,  ja sigui en el temps de durada o 
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en el contingut, s'haurà de comunicar al Serveis de Recursos Humans. 
 

 
 
10.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER PAU PLANA PARÉS 
  
Vista la proposta del cap de Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al funcionari PAU PLANA PARÉS (6612), tècnic superior en Gestió Cultural i 
Festes, per exercir un segon lloc de treball o activitat de Formador-promoció cultural popular 
i tradicional, a la Federació de Joventuts Musicals de Catalunya, amb una dedicació de 30 
minuts setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat,  ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Serveis de Recursos Humans. 

 
 
 
11.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER JOAN CARLES MORENO 
MIÑANO 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al funcionari JOAN CARLES MORENO MIÑANO (8921), caporal de la Guàrdia 
Urbana, per exercir un segon lloc de treball o activitat de professor, a l'Institut de Seguretat 
de Policia de Catalunya, Institut de la Generalitat de Catalunya, amb una jornada laboral de 
2 hores setmanals.  
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat,  ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Serveis de Recursos Humans. 

 
 
 
12.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER IVETTE SOPENA COMA 
  
Vista la proposta del cap del Servei de Recursos Humans, per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina IVETTE SOPENA COMA (1980), arquitecta, per exercir 
un segon lloc de treball o activitat de professora de dibuix i auto-cad, al Col·legi Mater 
Salvatoris, Institut depenent del Departament d'Educació de la Generalitat de Catalunya, 
amb una jornada laboral de 6 hores setmanals. 
 
En el supòsit que hagi una modificació en la seva activitat,  ja sigui en el temps de durada o 
en el contingut, s'haurà de comunicar al Serveis de Recursos Humans. 
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13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDITS AL PRESSUPOST DEL  L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'OCUPACIÓ "SALVADOR SEGUI" 2008 (II) 
  
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial i 
l'informe de l'interventor, per unanimitat, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'expedient de Modificacions de Crèdits al pressupost de l'Institut Municipal 
d'Ocupació "Salvador Seguí" 2008 (II), segons el detall següent, resumit a nivell de capítols:
 
                                             ESTAT DE DESPESES 
                                                        -Augments- 
Partida                                      Descripció                                                   Import euros
322.21300                  Reparació i manteniment maquinària                                8.000,00  
 322.22109                 Treballs realitzats altres empreses                                       6.700,00 
422.62200                 Edifici Escola Jardineria                                                      225.000,00 
 
                                                                                                   TOTAL              
239.700,00  
                                              ESTAT DE DESPESES 
                                                   -Disminucions- 
Partida                                         Descripció                                             Import  
euros  
422.20400                    Lloguer material de transport                                                
1.500,00  
422.21200                    Reparació i manteniment d'edificis                                      5.000,00 
422.21300                    Reparació manteniment maquinària                              3.000,00 
422.22101                    Suministrament aigua                                                          1.000,00 
422.22206                    Despeses comunicació                                                   300,00 
422.22709                   Treballs realitzats altres empreses                                       2.000,00 
422.23001                    Dietes                                                                             1.900,00 
321.13000                    Salari personal docent i administratiu                            70.000,00
321.16000                    Seguretat Social empresa                                               22.000,00
322.13000                    Salari personal                                                                  77.000,00
322.16000                    Seguretat Social empresa                                              16.000,00
                                                                                                 TOTAL       199.700,00 
 
                                              ESTAT D'INGRESSOS 
                                                    -Augments- 
Concepte                                   Descripció                                                    Import  euros
74.399.02                         Imprevistos                                                                  20.000,00 
74.399.06                         Venda Serveis IMT                                                        20.000,00 
                                                                                         TOTAL                  40.000,00 
 
 
                                                        RESUM 
Estat de despeses. Augments. . . . . . . . .  239.700,00  
Estat de despeses. Disminucions . . . . . . .199.700,00  
                                                                      40.000,00  
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Estat d'ingressos. Augments. . . . . . . .        40.000,00 
                                                                  ANIVELLAT 
 
 
Segon.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals 
de l'expedient de Modificacions de Crèdits tramitat. 
 
Tercer.- De no presentar-se cap mena de reclamació durant el període d'exposició pública, 
l'acord d'aprovació de l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Ocupació "Salvador Seguí" 2008 (II), es considerarà aprovat definitivament, 
sotmetent-se posteriorment l'expedient al tràmit de publicació en els termes regulats pel 
Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, que aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals. 
 
 
14.- SOL·LICITAR AL SERVEI D'OCUPACIÓ DE LA GENERALITAT UNA SUBVENICÓ 
PER A LA REALITZACIÓ D'ACCIONS COMPLEMENTÀRIES OCUPACIONALS PER ALS 
PLANS DE BARRIS DE LA MARIOLA I NUCLI ANTIC I ENCARREGAR EL PROJECTE A 
L'IMO 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Ratificar la sol·licitud al Servei d'Ocupació de Catalunya de la subvenció per a la 
realització d'accions complementàries ocupacionals i de desenvolupament local per als 
plans de barris de la Mariola i Nucli Antic amb un import total de 392.787,98  euros  i el 
següent desenvolupament: 
 
Nom del program   /  Subvenció sol·licitada 
Contractació d'un/a tècnic/a de suport en l'àmbit de la intermediació i l'orientació 
professional /   30.058,22 euros.  
Contractació d'un/a tècnic/a per al disseny, planificació, coordinació, implementació, 
seguiment i avaluació del projecte ocupacional dins del marc del projecte global de la Llei de 
Barris  /  31.875,34 euros.  
Programes específics de caràcter experimental i innovador per afavorir la inserció 
sociolaboral de col·lectius amb dificultats d'inserció / 112.519,82 euros.  
Acció de formació professionalitzadora:Mecànic/a de vehicles lleugers / 24.427,80 euros. 
Acció de formació professionalitzadora:Conductor/a de vehicles classe B /  18.258,48 euros. 
Acció de formació professionalitzadora:Cuiner/a  /  23.070,00 euros.  
Programa d'experienciació laboral: mediació intercultural - Pla d'ocupació per a dues dones 
mediadores interculturals  /  19.915,19 euros.  
Programa d'experienciació laboral: Igualtat d'oportunitats - Pla d'ocupació per una persona 
agent en igualtat d'oportunitats  / 16.651,85  euros. 
Programa d'experienciació laboral: Acollida lingüística- Pla d'ocupació per una persona 
agent d'acollida lingüística  /  16.651,85  euros. 
Programa d'experienciació laboral: Noves tecnologies - Pla d'ocupació per a una persona 
dinamitzadora en tecnologies de la informació i la comunicació  / 12.704,26 euros.  
Programa d'experienciació laboral: Neteja via pública - Pla d'ocupació per a un/a expert/a en 
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neteja de via pública  /  12.071,43 euros.  
Programes d'experienciació laboral: Neteja via pública - Pla d'ocupació per a quatre 
persones aprenents de neteja de via pública  /  31.938,41  euros.  
Contractació d'un/a tècnic/a responsable dels components ocupacionals, formatius, 
ambientals, de comunicació, convivencials i de desenvolupament social i econòmic del 
projecte del barri objecte d'actuació  /  31.875,34 euros.  
Total  392.787,98  euros.  
 
2n. Encarregar l'execució de l'esmentat projecte a l'Institut Municipal d'Ocupació Salvador 
Seguí, organisme autònom de l'Ajuntament de Lleida. 
 
3r. Facultar plenament a l'Il·lm. Sr. Alcalde pel desenvolupament de totes les modificacions, 
resolucions i acords complementaris de gestió dels acords de la porposta de referència. 

 
 
 
15.- APROVACIÓ DE LA CREACIÓ I CONSTRUCCIÓ DEL NOU MERCAT MUNICIPAL DE 
CAP PONT I L'ENCÀRREC DE GESTIÓ A L'INSTITUT MUNICIPAL DE MERCATS I 
CONSUM 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Autoritzar la creació del nou mercat municipal de Cappont, que comprèn l'enderroc i 
supressió de l'actual edificació destinada al mercat  i l'execució de la construcció i explotació 
d'un nou equipament destinat a mercat en la mateixa finca urbana de titularitat municipal 
(ref. Cadastral 2495601CG0029F i inscrita en el Registre de la propietat núm. 3 de Lleida, 
Vol. 1797, Llibre 107, foli 118 i ref. 6.824.). 
 
 
2n. Autoritzar a l'Institut Municipal de  Comerç, Mercats i Consum, atesa la seva condició 
d'organisme autònom municipal, l'encàrrec de gestió previst a l'article 15è.3. de la Llei 30/92, 
de 26 de novembre de LRJPAC, relatiu a l'execució del projecte de remodelació física i 
integral del mercat municipal de Cappont, i la seva construcció i explotació, mitjançant 
qualsevol de les fórmules previstes en la vigent legislació i dins del marc de competències 
establertes en els seus estatuts reguladors.  

 
 
 
16.- CONCESSIÓ DE SUBVENCIÓ A LA FIRA DE LLEIDA 2008 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Concedir un ajut econòmic de 42.070,00 euros a la FUNDACIÓ LA FIRA DE LLEIDA, 
corresponent a l'any 2008. 
 
2n. Procedir al pagament de l'estmentat ajut amb càrrec a la partida 04.445.484.00 del 
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pressupost muncipal de 2008, amb una bestreta del 100%. 
 
3r. L'adjudicatari d'aquest ajut disposarà d'un termini de tres mesos, una vegada cobrades 
les subvencions, per presentar els justificants de les despeses fetes per un import, com a 
mínim, igual al de la subvenció percebuda. 

 
 
 
17.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB UGT PER AL 
DESENVOLUPAMENT DEL PACTE SOCIAL PER A LA CIUTADANIA 2008-2011 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar el conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió General de Treballadors 
(UGT) de les terres de Lleida, durant el període 2008-2011. 
 
2. Aprovar la despesa corresponent al referit conveni amb càrrec a la partida de l'actual 
pressupost municipal de 2008, 04.465.489.01. 
 
3. Facultar a l'Il.·lm. senyor alcalde per a la signatura del conveni en nom i representació de 
la Corporació.  
 
 
18.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB CCOO PER AL 
DESENVOLUPAMENT DEL PACTE SOCIAL PER A LA CIUTADANIA 2008-2011 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
1.Aprovar el conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió Intercomarcal de les terres de 
Lleida de CCOO,  durant el període 2008-2011. 
 
2. Aprovar la despesa corresponent al referit conveni amb càrrec a la partida de l'actual 
pressupost municipal de 2008, 04.465.489.01. 
 
3. Facultar a l'Il.·lm. senyor alcalde per a la signatura del conveni en nom i representació de 
la Corporació.  
 
19.- APROVACIÓ DE L'ORDENANÇA FISCAL 3.6 TAXA PER UTILITZACIÓ PRIVATIVA O 
APROFITAMENT ESPECIAL DEL VOL, SÒL I SUBSÒL DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL, A 
FAVOR D'EMPRESES EXPLOTADORES DE SERVEIS DE TELEFONIA MÒBIL QUE HA 
DE REGIR A PARTIR DE 1/1/2009 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Recursos Econòmics i 
Cooperació Territorial, per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar l'Ordenança fiscal 3.6 TAXA PER UTILITZACIÓ PRIVATIVA O 
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APROFITAMENT ESPECIAL DEL VOL, SÒL I SUBSÒL DEL DOMINI PÚBLIC LOCAL, A 
FAVOR D'EMPRESES EXPLOTADORES DE SERVEIS DE TELEFONIA MÒBIL  
 
Segon.- Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, aquest acord s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un 
termini de 30 dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar 
l'expedient tramitat i presentar les reclamacions oportunes. L'anunci d'aquesta exposició 
s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin més 
difusió de la província. 
 
Tercer.-  Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà 
d'entendre com a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no 
impugnades, de conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
 
Quart.- Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
20.- AUTORITZAR LA NOVACIÓ DE LA HIPOTECA QUE GRAVA UNA FINCA 
ADJUDICADA PER L'AJUNTAMENT DE LLEIDA A L'ENTITAT MERCANTIL VIVENDES I 
ESPLAI, SL, SITUADA A L'ÀMBIT DEL SUR 6, PARCEL.LA 20 
 
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
  
 
1r. Autoritzar la novació de la hipoteca, a favor de Caixa Sabadell, que grava la finca 
adjudicada per l'Ajuntament de Lleida a l'entitat mercantil VIVENDES I ESPLAI, SL situada a 
l'àmbit del Pla Parcial Aubarés I, SUR 6, parcel·la 20, destinada a la construcció d'habitatges 
del règim de preu lliure. Aquesta finca figura inscrita en el Registre de la Propietat de Lleida 
núm. 3, Volum 2274, Llibre 297, Foli 138, Registral núm. 18188. 
 
2n. Igualment, autoritzar la constitució de noves hipoteques, sobre el sòl i sobre l'edificació, 
a fi de garantir l'atorgament de préstecs o crèdits per finançar la construcció de l'edifici 
d'habitatges, amb lliuraments supeditats al control per l'entitat creditora i proporcional al 
desenvolupament de la realització de l'edifici. 
 
La garantia hipotecària que es objecte de novació, així com les que es constitueixin en el 
futur, inclouran el capital, els interessos ordinaris i de demora als tipus fixats per Caixa 
Sabadell, incloent el capital per costes i altres despeses en cas d'execució. 
 
Les condicions resolutòries a favor de l'Ajuntament de Lleida que graven la finca 18188 
quedaran automàticament posposades a la hipoteca objecte de novació o a les que es 
constitueixin en el futur, de forma que aquestes, sense ulterior intervenció de l'Ajuntament 
de Lleida, tinguin caràcter de primeres. 
 
3r. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Sra. Primera tinenta d'alcalde amb poders tan amplis 
com calgui per a l'execució d'aquest acord."  
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21.- ADEQUAR EL PLEC DE CONDICIONS JURÍDIQUES I ECONÒMICO-
ADMINISTRATIVES QUE REGULEN L'ADJUDICACIÓ DIRECTA A L'ESTAT   DE LA 
CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA  DEL DOMINI PUBLIC, RELATIVA AL SUBSÒL DE LA 
PL. SANT ANTONI M. CLARET 
  
Vsita la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. A sol.licitud de  la Direcció General de Patrimoni de l'Estat, adequar els acords de 
l'Ajuntament Ple, de data 30 de novembre de 2007, i de la Junta de Govern Local, de data 
de 26 de febrer de 2008, relatius a l'aprovació inicial i definitiva, respectivament, del Plec de 
condicions jurídiques i econòmico-administratives que ha de regir l'adjudicació, pel 
procediment negociat, a l'Estat (Direcció General de Patrimoni de l'Estat), de la concessió 
administrativa de l'ús privatiu del domini públic, relativa al subsòl d'una porció de zona verda 
municipal (Clau Verd Jardí) de 595,67 m2, situada a la Pl. Sant Antoni M. Claret, per tal de 
destinar-la a la construcció d'un aparcament soterrani públic de vehicles, amb 47 places, 
que donarà servei al futur Parador Nacional del Roser. 
 
2. L'adequació dels acords consisteix en substituir l'adjudicació de la concessió a l'Estat pel 
procediment negociat per l'adjudicació directa a l'Estat de l'esmentada concessió, de 
conformitat amb el previst  a l'article 93.1 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del 
Patrimoni de les Administracions Públiques. 
 
3. Consegüentment, aprovar el text refós del Plec de condicions que regula la concessió que 
s'esmenta en els punts anteriors i que s'ajusta a les modificacions proposades per la  
Direcció General de Patrimoni de l'Estat. 
 
4. Delegar i facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local per a la resolució de 
totes les incidències que derivin d'aquest acord. 

 
 
22.- APROVACIÓ I INICI DE LICITACIÓ DEL PROJECTE D'OBRA DE MILLORA 
D'INTERSECCIONS I REORDENACIÓ D'ACCESSOS A LA  N-II DEL PK 459.827 AL PK 
461.860 TRAM LLEIDA 
  
Vista la proposta de la cap del Servei Jurídic de Patrimoni i Contractació, per unanimitat 
s'acorda:  
 
1r.- Aprovar inicialment el Projecte d'obres de millora d'interseccions i reordenació 
d'accessos a La N-II, del PK 459,827 al 461,860 tram: Lleida, per un pressupost de 
5.148.862,89 euros + 823.818,06 euros  (IVA). 
 
2n.- Declarar la urgència en la contractació de les obres del Projecte de millora 
d'interseccions i reordenació d'accessos a la N-II del PK 459.827 al PK 461.860 tram: 
Lleida., amb les conseqüències a que es refereix l'art.96 de la Llei 30/2007 de Contractes 
del Sector Públic. 
 
3r.- Obrir un període d'informació pública de 15 dies perquè es pugui examinar i formular les 
al·legacions pertinents. En cas que  no s'emetin informes tècnics en relació al Projecte o es 



 
 
 
 
 
 

 12

presentin al·legacions, considerar-lo aprovat definitivament.   
 
4t.- Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars per a la contractació de les obres, 
mitjançant procediment obert amb diversos criteris d'adjudicació, del projecte d'obres de 
millora d'interseccions i reordenació d'accessos a la N-II, del PK 459,827 al 461,860 tram: 
Lleida, pressupost de 5.148.862,89 euros + 823.818,06  euros  (IVA), amb la següent 
plurianualitat: 
 
Any         Preu estimat                     IVA 
2008      86.206,90 euros           13.793,10 euros 
2009  5.062.655,99 euros             810.024,96 euros 
 
5è.- Autoritzar la despesa per un import de 5.972.680,95 euros a càrrec de la partida 
pressupostària  03.511.60100, amb la següent plurianaualitat: 
Any 2008; 100.000 euros 
Any 2009: 5.872.680,95 euros 
 
6è.- Iniciar procediment licitatori, mitjançant el procediment obert amb diversos criteris 
d'adjudicació  d'acord amb allò  establert a l'art. 126 de la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de 
Contractes dels Sector Públic. 
 
7è.- Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
23.- APROVACIÓ I INICI DE LICITACIÓ DEL PROJECTE D'OBRES DE MILLORA DELS 
TRAMS URBANS DE LA XARXA DE CARRETERES DE L'ESTAT EN EL TERME 
MUNICIPAL DE LLEIDA, N-II I LL-11. 
  
Vista la proposta  de la cap del Servei Jurídic de Patrimoni i Contractació, per unanimitat 
s'acorda: 
 
1r.- Aprovar inicialment el Projecte d'obres de millora dels trams urbans de la xarxa de 
carreteres de l'Estat en el terme municipal de Lleida, N-II i LL-11, per un pressupost de 
1.114.373,75 euros + 178.299,80 euros (IVA) 
 
2n.- Declarar la urgència en la contractació de les obres del Projecte d'obres de millora. dels 
trams urbans de la xarxa de carreteres de l'Estat en el terme municipal de Lleida, N-II LL-11, 
amb les conseqüències a que es refereix l'art. 96 de la Llei 30/2007 de Contractes del 
Sector Públic. 
 
3r.- Obrir un període d'informació pública de 15 dies perquè es pugui examinar i formular les 
al·legacions pertinents. En cas que  no s'emetin informes tècnics en relació al Projecte o es 
presentin al·legacions, considerar-lo aprovat definitivament.   
 
4t.  Aprovar el  Plec Clàusules Administratives Particulars per a la contractació de les obres, 
mitjançant procediment obert amb diversos criteris d'adjudicació, del Projecte d'obres de 
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millora dels trams urbans de la xarxa de carreteres de l'Estat en el terme municipal de 
Lleida, N-II LL-11, per un pressupost de 1.114.373,75 euros + 178.299,80 euros  (IVA), amb 
la següent plurianualitat:  
 
Any        Preu estimat                         IVA 
2008      86.206,90 euros         13.793,10 euros 
2009 1.028.166,85 euros             164.506,70 euros 
 
5è. Autoritzar la despesa per un import d'1.292.673,55 euros a càrrec de la partida 
pressupostària  03.511.60100, amb la següent plurianualitat: 
Any 2008; 100.000 euros 
Any 2009: 1.192.673,55 euros 
 
6è.  Iniciar procediment licitatori, mitjançant el procediment obert amb diversos criteris 
d'adjudicació  d'acord amb allò  establert a l'art. 126 de la Llei 30/2007 de 30 d'octubre de 
2007 de Contractes dels Sector Públic. 
 
7è.  Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
 
 
24.- APROVACIÓ PROVSIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC D'UN SISTEMA 
FOTOVOLTAIC DE 39,60 KW AMB SEGUIDORS, CONNECTAT A XARXA,  A LA 
PARCEL.LA 154 DEL POLÍGON 22 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
20 d'octubre de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Identificació de l'expedient; 
Descripció de la proposta; Tramitació; Consideracions;  Fonaments de dret i Proposta. 
 
Per unanimitat dels assistents que representa la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació s'acorda:  
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic d'un sistema fotovoltaic 
connectat a xarxa de 39,60kW, a la parcel·la 154 del polígon 22,  a Lleida, promogut per 
Agustí Gabarró i Farragut, amb la inclusió de les condicions derivades dels informes del 
Departament d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural i del Departament de Medi Ambient i 
Habitatge, i amb la precisió següent: 
 
· El resum de l'abast de les determinacions està constituït pels apartats 1.1 (objecte) i 3.2 
(descripció general de la instal·lació), pàgina 19 i els plànols 1 (emplaçament) i 3 (ubicació 
seguidors), que ha format part de la documentació sotmesa a la informació pública 
preceptiva. 
 
2n.  Notificar l'acord a l'interessat. 
 
3r. Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que es 
pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del Decret 
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legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme. 
 

 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC PER A LA 
INSTAL.LACIÓ SOLAR FOTOVOLTAICA, CONNECTADA A LA XARXA,  A LA 
PARCEL.LA 141 DEL POLÍGON 22 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
20 d'octubre de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Identificació de l'expedient; 
Descripció de la proposta; Tramitació; Consideracions;  Fonaments de dret i Proposta. 
 
Per unanimitat dels assistents que representa la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació s'acorda:  
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial per a la instal·lació solar fotovoltaica 
connectada a la xarxa, amb seguidors solars de 56,7 kWp, a la parcel·la 141 del polígon 22, 
de Lleida, amb la inclusió de les condicions derivades dels informes del Departament 
d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural, del Departament de Medi Ambient i Habitatge, i de 
l'Agència Catalana de l'Aigua que ha de ser incorporades en el tràmit de la llicència 
municipal i amb la precisió següent: 
 
· El resum de l'abast de les determinacions del Pla especial està constituït per la 
documentació tècnica formada pels apartats 1.2 (ubicació), 1.11 (descripció), i els plànols 03 
(distribució de seguidors) i 04 (situació), que ha format part de l'expedient sotmès a 
informació pública preceptiva. 
 
2n.  Notificar l'acord a l'interessat. 
 
3r. Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que es 
pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del Decret 
legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme. 

 
26.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBANA DE L'ESTACIÓ DE 
LLEIDA, PROMOGUT PER L'AJUNTAMENT 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
23 d'octubre de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Identificació de l'expedient; 
Contingut de la proposta; Tramitació; Consideracions;  Fonaments de dret i Proposta. 
 
Amb 18 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 abstencions de CiU i PP, que  representa 
el vot favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació 
s'acorda:  
 
1r.  Estimar parcialment les al·legacions presentades pels Srs. Figuerola Masana, Josep 
Antoni Gómez Torres com a representant de Muns Agroindustial, S.L,  Xavier Soy i Ros com 
a representant de la societat Harinera La Meta, S.A., per Alexis Guallar i Tàsies com a 
portaveu del grup municipal de Convergència i Unió, de Mercè Rivadulla Gracia com a 
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portaveu del grup municipal d'ICV-EUiA i de Montse Bergés Saura com a portaveu del grup 
municipal d'ERC d'acord amb l'informe-proposta sobre al·legacions, adjunt. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de millora urbana de l'Estació, de Lleida. 
 
3r. Traslladar l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per a la seva aprovació 
definitiva. 
 
 
27.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA ESPECIAL URBANÍSTIC PER A LA 
INSTAL.LACIÓ D'UNA PLANTA SOLAR FOTOVOLTAICA A LA PARTIDA GREALÓ, 
POLÍGON 18 PARCEL.LA 108 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
20 d'octubre de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Identificació de l'expedient; 
Contingut de la proposta; Tramitació; Consideracions; Fonaments de dret i Proposta. 
 
Per unanimitat dels assistents que representa la majoria absoluta del nombre legal de 
membres de la Corporació s'acorda:  
 
1r.  APROVAR PROVISIONALMENT el Pla especial urbanístic per a la instal·lació d'una 
planta solar fotovoltaica a la partida Grealó, polígon 18, parcel·la 108, promoguda per Social 
Capital, SL, amb la inclusió de les condicions derivades dels informes del Departament 
d'Agricultura, Alimentació i Acció Rural, del Departament de Medi Ambient i Habitatge, i de 
l'Agència Catalana de l'Aigua que cal incorporar en el tràmit de la llicència. 
 
2n. Notificar l'acord a l'interessat. 
 
3r.  Traslladar aquest acord i l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per tal que es 
pugui procedir a la seva aprovació definitiva d'acord amb el que preveu l'art. 78 del Decret 
legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme. 
 
 
28.- APROVACIÓ DE L'AVANÇ DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PLA GENERAL DE 
LLEIDA EN L'ÀMBIT DE TORRE BLANCA-QUATRE PILANS 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, de data 
24 d'octubre de 2008, que conté els epígrafs relatius a: Identificació de l'expedient; 
Contingut  de la proposta; Tramitació; Consideracions Fonaments de dret i Proposta. 
 
Per unanimitat dels 27 membres de la Corporació assistents,  que representa el vot 
favorable de la majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació, s'acorda: 
 
1r.  APROVAR l'Avanç de planejament de la proposta de modificació puntual del Pla general 
a l'àmbit de Torreblanca-Quatre Pilans. 
 
2n.  Sotmetre l'expedient a informació pública pel termini d'un mes. 
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3r.  Sol·licitar al Departament de Medi Ambient i Habitatge que emeti el document de 
referència d'acord amb el que preveu l'art. 115 del Reglament de la Llei d'Urbanisme. 
 
4t. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de la Paeria i 
al tauler d'edictes municipal. 
 
 
29.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DELS ARTICLES 45 I 103 DE 
L'ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIVISME I CONVIVÈNCIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Atès que la modificació dels articles 41 i 103 de l'Ordenança Municipal de Civisme i 
Convivència de la Ciutat de Lleida es va aprovar inicialment el dia 25 de juliol de 2008 pel 
Ple de la Corporació. 
 
Atès que seguidament, i de conformitat amb l'establert en la legislació vigent es va procedir 
a l'obertura d'un termini de 30 dies d'informació pública, als efectes de què, durant el mateix, 
els ciutadans poguessin presentar les al.legacions que consideressin convenients, i que el 
citat termini ha finalitzat el dia 27 de setembre de 2008 sense que es presentés cap 
al.legació. 
 
Per unanimitat s'acorda aprobar definitivament la modificació dels articles 41 i 103 de 
l'Ordenança Municipal de Civisme i Convivència de la Ciutat de Lleida. 
 
El text dels articles modificats és el següent: 
 
"Article 41. Pancartes, cartells i qualsevol altra forma de propaganda i publicitat  
3. És permesa la col·locació de publicitat sobre la part interior dels vidres dels vehicles, 
sempre que aquesta s'efectuï per la  persona titular i que l'element publicitari no impedeixi, 
per la seva ubicació, forma, color, disseny o inscripcions, la visibilitat del conductor o del 
vianant, ni perjudiqui, en general, la seguretat. Es prohibeix qualsevol publicitat col·locada 
en els vehicles quan es faci amb la finalitat de vendre'ls en la via pública o en qualsevol altre 
espai públic, restant, a més a més, prohibida la venda de vehicles en la via pública o espais 
esmentats. 
 
Article 103. Infraccions greus 
 
8 bis. Col·locar publicitat en els vehicles amb la finalitat de vendre'ls i també la venda de 
vehicles en la via pública o qualsevol altre espai públic".  
 
 
30.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DELS ARTICLES 14, 102, 103 I 104 DE 
L'ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIVISME I CONVIVÈNCIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Atès que amb l'actual Ordenança municipal de Civisme i Convivència la ciutat de Lleida s'ha 
dotat d'un instrument que ha permès un avenç significatiu en l'assoliment del civisme i 
convivència ciutadans. 
 
Atès que s'ha constatat la necessitat d'adaptar alguns aspectes concrets del text a les 
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actuals demandes socials. 
 
Atès, en aquest sentit, que s'ha fet palesa la necessitat de preservar els menors de 
l'exhibició de pràctiques d'oferiment o sol·licitud de serveis sexuals en els espais públics, de 
mantenir la bona convivència i d'evitar problemes de vialitat en llocs de trànsit públic, així 
com de prevenir l'explotació de determinats col·lectius. 
 
Vist que, en conseqüència, cal revisar el contingut de l'esmentada Ordenança de Civisme i 
Convivència, amb la finalitat de recollir i prohibir la pràctica d'aquestes conductes. 
 
Amb 21 vots a favor dels grups del PSC i CiU, 1 vot en contra del grup d'ICV-EUiA i 5 
abstencions dels grups del PP i ERC, s'acorda aprovar inicialment la modificació dels 
articles 14, 102, 103 i 104 de l'Ordenança municipal de Civisme i Convivència de la ciutat de 
Lleida. 

 
 
 
31.- DECLARACIÓ DE LA JUNTA DE PORTAVEUS, DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS 
DE LA PAERIA, PEL DIA INTERNACIONAL CONTRA LA VIOLÈNCIA ENVERS LES 
DONES QUE SE CELEBRARÀ EL PROPER 25 DE NOVEMBRE 
  
Amb caràcter previ al debat i votació de les mocions presentades pels diversos grups 
municipals, el senyor alcalde llegeix la Declaració aprovada per la Junta de Portaveus, en 
relació amb el Dia internacional contra la violència envers les dones, que se celebrarà el 
proper 25 de novembre. El text íntegre de la declaració esmentada és el següent: 
 
"L'Ajuntament de Lleida vol adherir-se al manifest del proper dia 25 de novembre, Dia 
Internacional contra la violència envers les dones, que les institucions públiques de 
Catalunya, el Govern de la Generalitat i les diputacions, volen expressar per mostrar el 
condol per la mort de Rebeca, Sanae, Rosa, Fostine  Marine,  Fàtima,  Federica, Diana, 
Gisela, Fuensanta i una nena de 6 anys, víctimes de la violència masclista a Catalunya, 
aquest any 2008. 
 
Mitjançant aquest manifest, l'Ajuntament de Lleida, vol renovar públicament el compromís 
quotidià en l'eradicació d'aquesta violència masclista, ja que es tracta d'un atemptat contra 
els drets humans i, com a tal, ha de ser considerat socialment intolerable. 
 
A més, la  Paeria participarà activament el dia 25 de novembre de tots els actes organitzats 
per sensibilitzar a la societat d'aquesta encara lacra social que és la violència masclista. 
 
Per tot això, demanem que el manifest aparegui a la pagina web de l'Ajuntament de Lleida el 
proper dia 25 de novembre, així com a altres espais municipals públics que aquesta Junta 
de Portaveus acordi". 
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32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP RELATIVA A INCLOURE LLEIDA EN LA 
POSSIBLE CANDIDATURA PER ACOLLIR ELS JOCS OLÍMPICS D'HIVERN 2018 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal del PP, per unanimitat de tots els grups 
municipals, s'acorda: 
 
1r. Que l'Ajuntament de Lleida i en el seu nom, el seu paer en cap, participarà de manera 
decidida en la construcció de la candidatura conjunta de cara a la possibilitat d'organitzar 
uns Jocs Olímpics d'Hivern, en el cas que es faci efectiva. 
 
2n. Que l'Ajuntament de Lleida, d'acord amb els termes del primer acord d'aquesta moció, 
instarà del Govern de la Generalittat per a que doni suport necessari per a fer possible 
aquesta candidatura conjunta en coordinació amb la resta d'administracions presents al 
territori. 
 
3r. Traslladar aquest acord al Govern d'Aragó, al Govern del Principat d'Andorra, al Govern 
de la Generalitat de Catalunya, al Conselh Generau d'Aran, a l'Ajuntament de Saragossa i a 
la Diputació de Lleida. 

 
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA RELATIVA A LA CONGELACIÓ DE 
TRANSFERÈNCIES DE L'ESTAT ALS ENS LOCALS PREVISTA AL PROJECTE DE 
PRESSUPOSTOS GENERALS DE L'ESTAT PER AL 2008 I ALTRES ACORDS 
COMPLEMENTARIS RELATIUS AL FINANÇAMENT LOCAL 
  
Aquesta moció és retirada pel grup proponent. 

 
 
34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA RELATIVA A L'ADHESIÓ DE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL MANIFEST "LLEIDA AMB CUBA" 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA, se sotmeten a votació separada 
els punts 1r i 2n de la part dispositiva de la mateixa. El punt primer és aprovat amb 18 vots a 
favor dels grups d' ICV-EUIA, PSC i ERC i 9 abstencions dels grups de CiU i PP. El punt 
segon és aprovat amb 24 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, PSC, CiU i ERC i 3 
abstencions del grup del PP.  
 
En conseqüència, s'acorda: 
 
1r. Que l'Ajuntament de Lleida s'adhereix al manifest "Lleida amb Cuba" que adjuntem a 
aquesta moció. 
 
2n. Que l'Ajuntament de Lleida tingui en compte la greu sitaució que pateix el poble cubà i 
destini, en els pressupostos municipals, un ajut per contribuir solidàriament a la recuperació 
de les zones devastades, mitjançant el comitè d'emergència i acció humanitària. 
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35.- MOCIÓ DEL  GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA RELATIVA AL PLA INTEGRAL 
D'INTERVENCIÓ SOBRE EL TREBALL SEXUAL A LLEIDA 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA, per unanimitat de tots els grups 
s'acorda: 
 
L'Ajuntament agilitarà els treballs del Pla Integral d'Intervenció sobre el treball sexual a 
Lleida (informació, formació i orientació socio-laboral) per tal que pugui constituir, a l'entrada 
en vigor de la modificació de l'Ordenança de Convivència i Civisme, una alternativa per a les 
persones que vulguin abandonar l'exercici de la prostitució. 
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU RELATIVA A SEGURETAT CIUTADANA 
  
Vista la moció presentada pel grup municipal de CiU (amb les incorporacions 
transaccionades en aquesta sessió plenària),  amb 12 vots a favor de CiU, PP, ERC i ICV-
EUiA i 15 en contra del PSC, s'acorda rebutjar la següent proposta de moció: 
 
1. Que el Sr. Àngel Ros, com a president de la Junta Local de Seguretat, demani més 
efectius de Mossos d'Esquadra per fer front a l'increment de fets delictius que es cometen a 
la ciutat de Lleida. 
 
2. Que l'equip de govern municipal compleixi el compromís acordat en el Ple del mes de 
febrer, d'aquest 2008, que preveia la celebració d'una sessió monogràfica de la Comissió 
Informativa d'Urbanisme, Medi Ambient, Mobilitat i  Seguretat per debatre el repartiment dels 
Guàrdies de Barri, els seus horaris de servei, el nombre d'agents, entre d'altres, a més de 
noves mesures a adoptar. 
 
3. Que es faci l'adequat manteniment de les càmeres de videovigilància situades als carrers 
de Lleida, alhora que s'estudiï )de forma acurada i preservant al màxim el dret a la intimitat 
de les persones)  la implementació de noves càmeres en llocs sensibles i en punts de 
delinqüència habitual, per incrementar la seguretat dels lleidatans i les lleidatanes.  
 
4. Estendre al conjunt de la població lleidatana les campanyes divulgatives i informatives 
sobre els serveis de seguretat amb els que compta la nostra ciutat. 
 
INTERVENCIONS 
 
Abans de començar el debat dels punts de l’ordre del dia, el Sr. alcalde vol fer constar el 
rebuig de tots els grups municipals i de tota la corporació municipal a l’atemptat terrorista que 
va tenir lloc el dia d’ahir a Navarra. 
 
Punt núm. 4.  Aprovació del Pacte social per a la ciutadania (PSpC) 2007-2011 
 
La Sra. Obis explica la signatura recent del Pacte social per a la ciutadania entre 
l’Ajuntament i les centrals sindicals majoritàries. Lamenta que encara estan per resoldre 
actuacions importants del darrer Pacte (que estan reflectides en el nou document). El seu 
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grup vol  donar un vot de confiança als signataris  del document per tal que totes les 
actuacions es puguin dur a terme. Desitja que es compleixin els terminis fixats en el nou 
Pacte. Demana que els grups polítics municipals siguin presents a la Comissió de Seguiment 
del Pacte i  que, fins que no sigui realitat, s’informi els grups sobre el grau de compliment 
dels objectius en finalitzar els terminis fixats per dur-los a terme.  Demana la relació del grau 
de compliment dels objectius fixats per al tercer trimestre de l’any 2008. Insisteix en la petició 
de més consens i diàleg amb les formacions polítiques municipals, el Pacte se’ls  va 
presentar el mateix dia de la signatura, sense la possibilitat de poder-hi aportar suggeriments 
o propostes. Demana que es recordi que l’Ajuntament som tots. Hi votaran a favor.  
 
El Sr. Presseguer agraeix el vot positiu de tots els grups municipals. El compromís del 
Govern va més enllà d’una mera declaració d’intencions i es vol que el Pacte sigui un 
element contractual entre les parts signatàries, per aquest motiu es fixen terminis que són 
avaluats per la Comissió de Seguiment. Aquesta comissió ha estat constituïda i ja han fet 
dues reunions.  Es mantindrà informats a tots els grups presents a l’Ajuntament de tots els 
avenços que es duguin a terme.  
S’aprova per unanimitat. 
 
Punt núm. 15. Aprovació de la creació i construcció del nou mercat municipal de 
Cappont i l’encàrrec de gestió a l’Institut Municipal de Mercats i Consum  
 
La Sra. Rivadulla manifesta la satisfacció del seu grup per l’aprovació de la construcció 
d’aquest nou mercat. Diu que són partidaris de la rehabilitació d’aquests equipaments i  de 
crear-ne de nous en les zones d’expansió de la ciutat. L’aposta pels mercats municipals és 
molt important, ja que ens aporten productes agrícoles de proximitat, ara molt valorats  per la 
societat. La gestió dels mercats s’ha de fer d’una forma moderna i consensuar amb els 
paradistes poder donar un servei adaptat a les noves formes socials i l’actual organització 
del temps. És important arribar a acords per tal d’obrir a les tardes i donar servei a les 
famílies què treballen els dos membres de la parella. També valora positivament la previsió 
d’un supermercat dins l’equipament, ja que quan es fa una compra al mercat es vol  disposar 
de tots els productes ordinaris per a l’abastament familiar. Explica que en els debats, 
d’aquest projecte, fets a la Comissió,  van demanar que es reservés un 30% de la superfície 
per a parades de productes frescos. Agraeix l’acceptació de la proposta de promoure, en 
aquest mercat, que hi hagi alguna parada de productes ecològics (hortofructícoles o 
ramaders). Cal potenciar la producció ecològica de qualitat i aquesta pot ser una bona eina.  
La Sra. Bergés diu que el seu vot també serà positiu. Celebra que es recuperi i s’acabi el 
treball iniciat en l’anterior mandat, i es doni llum verda a la reforma integral d’aquest 
mercat. Finalment s’han validat uns informes que són conseqüència d’un treball tècnic 
valuós. Celebra que, tot i que ha trigat un any i mig, s’hagi adoptat aquesta decisió. 
Aprofita per demanar que es continuï, amb la mateixa  agilitat i celeritat,  la segona fase 
de la reforma del Mercat de Fleming (ja consensuada amb els paradistes) i la millora i 
reforma del Mercat de Balàfia. Creu que cal avaluar, també, que els mercats 
especialitzats en alguns tipus de productes alimentaris també puguin funcionar (esmenta 
com a exemple el Mercat de la Boqueria).  Aprofita per demanar a l’equip de govern que 
en els nous edificis aprofiti les alçades que permet el Pla general i planifiqui els usos de 
la volumetria que pugui acollir el nou equipament, perquè es pugui preveure la ubicació 
d’algun tipus de servei social (pisos tutelats, centres de dia, etc.). El fet de poder encabir 
aquests nous usos és un repte i una oportunitat per al barri de Cappont. Vetllaran perquè 
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aquesta possibilitat quedi reflectida en el corresponent plec de condicions.  

 
La Sra. Horcajada diu que el seu grup votarà a favor de la creació i construcció d’aquest 
nou mercat municipal. Creu que quan parlem de mercats municipals no podem oblidar-nos 
de l’actual situació del Mercat del Pla. La seva reforma és necessària i cal que el mercat 
funcioni. Esperen el nou plec de condicions i es compromet a fer les aportacions oportunes 
per tal que aquest mercat pugui ser ara viable i no pateixi les vicissituds del primer procés de 
reforma.  
 
La Sra. Arderiu agreix a tots els grups el vot favorable. Destaca la importància del pla 
d’actuació que preveu adaptar el funcionament i el format dels mercats a les noves 
tendències socials (tal com ha exposat la Sra. Rivadulla). Vol que consti l’agraïment a la Sra. 
Bergés per la tasca duta a terme per i a tot l’equip tècnic de mercats, que durant l’anterior 
mandat van treballar molt per a la reforma del Mercat del Pla i de la resta de mercats. El 
procés de modernització dels mercats és molt complexa (explica tot el conjunt d’estudis i 
propostes que cal avaluar en cada cas). S’han redactat els esborranys dels nous plecs de 
condicions i espera que en breu puguin ser presentats en una sessió del Consell Rector de 
l’organisme autònom per ser estudiats i aprovats. Destaca que s’han tingut en consideració 
les aportacions dels grups i que el mateix criteri es farà servir en la resta de mercats. Reitera 
l’agraïment pel vot positiu i manifesta que mantindrà informats els grups d’aquestes 
qüestions; en breu també hi haurà notícies sobre la reforma del Mercat del Pla i es 
presentarà el nou Plec de condicions que intentaran que sigui atractiu per als possibles 
licitadors.   
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt  núm.  19.  Aprovació de l’Ordenança fiscal 3.7. Taxa per a la utilització privativa o 
aprofitament especial del vol, sòl i subsòl del domini públic local a favor d’empreses 
explotadores de serveis de telefonia mòbil, que ha de regir a partir de 1/1/2009  
 
Sobre aquesta proposta, el Sr. alcalde creu que cal fer constar que aquest tema és 
especialment complex, s’està negociant amb la FEMP i és molt possible que hi hagi recursos 
contra l’aplicació d’aquesta taxa.  
 
 
Punt núm. 21. Adequar el Plec de condicions jurídiques i econòmico administratives 
que regulen l’adjudicació directa a l’Estat de la concessió administrativa del domini 
públic, relativa al subsòl de la plaça de Sant Antoni M. Claret  
 
En aquest punt el Sr. alcalde  informa que durant el primer trimestre de l’any proper es 
licitaran les obres de construcció del Parador.  
 
Punt  núm. 26. Aprovació provisional del Pla de millora urbana de l’estació de Lleida, 
promogut per l’Ajuntament  
 
La Sra. Rivadulla diu que aquest Pla de millora afecta un lloc neuràlgic de la ciutat. En 
l’aprovació inicial el seu grup es va abstenir de votar, perquè hi havia un seguit de 
condicionants que no milloraven o empitjoraven el Pla existent. Després de la presentació 
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d’al·legacions, aquest nou Pla ha millorat amb relació a la proposta inicial. Explica les 
al·legacions presentades pel seu grup. La primera (no acceptada) feia referència a les 
dimensions i ubicació de l’estació d’autobusos; continua pensant que les dimensions no són 
les adequades ni estan ajustades al trànsit que es generarà i que la primera ubicació era 
menys conflictiva. La segona al·legació proposava mantenir el compromís d’ADIF de fer una 
entrada a l’estació pel carrer de Roger de Llúria; aquesta qüestió s’ha resolt només de 
manera regular. L’acceptació d’aquesta proposta és contradictòria amb la resposta que es 
dóna a les al·legacions d’ADIF (llegeix aquesta resposta). Creu que aquest punt està resolt 
d’una forma ambigua i considera que l’equip de govern s’ha de fer responsable de fer complir 
el compromís inicial assumit per ADIF. L’Ajuntament avança una inversió molt considerable i 
ADIF ha de complir els seus compromisos. La tercera proposta feia referència a les zones 
verdes del carrer de Roger de Llúria; manifesta la seva satisfacció per la rectificació que s’ha 
fet amb relació a aquesta qüestió. També considera molt satisfactori que es respecti la 
integritat dels docs. Votaran a favor del Pla de millora, tot pensant que també tenim un tema 
tan important com és el finançament de tota l’operació del sector. Creu que cal exigir a ADIF 
que compleixi els seus compromisos, que es faci el complex de Viàlia i l’entrada pel carrer de 
Roger de Llúria.   
 
La Sra. Bergés diu que el seu grup també votarà a favor de la proposta. En l’acord inicial 
també hi van votar a favor, fent una aposta pels canvis que s’havien introduït en qüestions 
com les torres de davant l’edifici Catalunya o el cobriment de les vies. El nou document era 
millor que el primer Pla. Hi havia coses a millorar i per això s’han presentat esmenes i 
al·legacions i estan satisfets de les que s’han recollit. Especialment pel tema de la defensa 
del patrimoni industrial (manteniment de la farinera i dels docs); el canvi que s’ha fet és molt i 
molt positiu. Els docs es veuen molt poc afectats i es faran propostes dels usos que han de 
tenir –juntament amb l’edifici de la farinera- un cop s’executi el Pla (culturals, turístics, etc.).  
Referent a una de les esmenes que no es van tenir en consideració, com va ser la de 
promoure concursos d’idees per als projectes de les torres o de l’estació d’autobusos, hi ha 
el compromís de la presidenta de la Comissió Informativa de posar aquesta proposta sobre 
la taula en el moment de l’adjudicació de les obres.  Aquesta nova entrada a la ciutat ha de 
tenir una dimensió arquitectònica interessant, amb la participació dels arquitectes locals. Pel 
que fa a la reordenació de l’edificabilitat creu que la nova proposta (tot i que no ha reduït el 
nombre d’habitatges) ha canviat l’ordenació de forma positiva. La modificació de 
l’edificabilitat de les torres serà també important per als veïns que viuen en la zona 
confrontant. Manifesta la preocupació del seu grup pel pas soterrat de Pardinyes cap a 
l’estació; demana a l’alcalde que continuï negociant amb ADIF i que es compleixi el  
compromís que es va assolir sobre aquesta qüestió. Creu que l’edifici que ha de fer ADIF en 
aquesta zona hauria de tenir no només un ús intern, sinó que també hauria de ser un nou 
vestíbul de l’estació. Caldrà fer una addenda al conveni per lligar-ho de forma convenient. 
Pel que fa a l’estació d’autobusos fa referència a l’estudi de mobilitat existent i creu que la 
Secretaria de Mobilitat serà la responsable de garantir que la solució sigui la més adequada. 
Amb aquestes millores la ciutat avança i aquesta part canviarà substancialment. Reitera el 
vot favorable del seu grup.  
 
El Sr. Montanya recorda que el seu grup ja va explicar al Ple les raons que van motivar la 
seva abstenció en l’aprovació inicial; avui intentaran ampliar aquests raonaments. El projecte 
actual s’ha suavitzat en relació amb l’inicial, recollint l’informe de la Comissió de Patrimoni i 
algunes al·legacions. Això ha suposat una major sensibilitat vers la  conservació d’edificis 
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patrimonials com són la farinera o els docs. No vol debatre si les solucions definitives de 
l’ordenació són les més adequades i destaca els successius canvis que s’han produït en 
aquesta matèria. Hi haurà temps (malauradament, molt de temps) per estudiar i redissenyar-
nos per ser forts i sobreviure. No dubten de la qualitat tècnica del document. Els equips, les 
situacions i les conjuntures són diferents, però els problemes són els mateixos i el resultat és 
lent i decebedor.  Ha passat any i mig des de l’aprovació definitiva del primer Pla i les coses 
han canviat molt en tan poc temps. Malauradament el temps perdut se’ns ha girat en contra. 
Ara ja no depenem de nosaltres mateixos, ni tan sols dels nostres socis en aquest projecte. 
Els anteriors governs han patit de por escènica i s’ha avançat amb una lentitud exasperant. 
En aquesta nova etapa la por escènica s’ha encomanat  a la ciutadania, ja que les 
condicions són força pitjors. S’ha estat lent en la gestió. Dels quatre polígons només s’està 
desenvolupant el número 2 (Viàlia). S’ha fet alguna cosa en el polígon 1, però encara està 
pendent la constitució de la junta de compensació, malgrat que jurídicament es podia haver 
fet (ho explica); no s’ha executat per inactivitat de l’Ajuntament. Ara es modifica el sistema 
d’execució que passa de ser el de reparcel·lació (en la modalitat de compensació bàsica)  a 
ser per expropiació. Explica que aquest canvi ha d’estar molt justificat i una de les raons més 
evidents pot ser la urgència, cosa que, paradoxalment,  no s’ha donat mai en aquest cas. Es 
fàcil preveure que hi haurà un degoteig de recursos contenciosos administratius instats pels 
propietaris afectats. Hi ha massa interrogants sobre la gestió d’aquest Pla, que es troba ara 
en un medi hostil. No vol ser apocalíptic, però l’actual crisi immobiliària no fa pensar en 
expectatives massa bones. El present i el futur immediat no es presenta en absolut optimista, 
especialment en l’àmbit de la construcció. Té seriosos dubtes sobre si aquest projecte 
comportarà un efectiu pla de xoc per a aquesta zona de la ciutat.  El Pla és un projecte 
d’intencions i no una explicació de realitats tangibles. Considera que en aquest cas s’ha 
donat una gestió política ineficient que ens porta avui a debatre aquest Pla de millora, que 
intenta sobreviure en un medi agressiu i que augmenta el sostre i la densitat d’habitatges per 
optimitzar les contribucions per costejar la urbanització. El Grup del PP sempre ha tingut un 
posicionament constructiu vers els grans projectes de ciutat, per aquest motiu el seu grup 
mantindrà l’abstenció.  
 
El Sr. Gavín manifesta que el seu grup té motius de satisfacció pel treball que s’està fent, el 
Pla incorpora en bona part les al·legacions que van presentar i  incorpora millores en un 
conjunt d’aspectes que valoren positivament. Entre aquests aspectes destaca  la protecció 
del patrimoni de la zona (els docs i la Meta), incorporacions sobre les necessitats 
d’estacionament en aquella àrea, la millora de la connexió de vianants entre les dues bandes 
de l’estació i la plataforma de cobriment de la via, les solucions urbanístiques i de disseny 
que milloren la permeabilitat de vianants amb el barri de Pardinyes, la reconsideració dels 
gratacels al final del carrer de Prat de la Riba i altres.  S’han recollit, doncs, algunes de les 
preocupacions explicitades pel seu grup. No són els aspectes urbanístics o els de mobilitat 
els que impedeixen que el seu vot sigui positiu. Els  continua preocupant la solució sobre la 
mobilitat dels vehicles en l’entorn de la nova estació d’autobusos, especialment pel que fa  a 
l’avinguda del Segre, amb la solució d’una rotonda ovalada que acabarà sent un coll 
d’ampolla importantíssim per al trànsit de la zona. Això  també ve motivat pel fet que el pont 
de Prat de la Riba no té connexions amb l’avinguda del Segre. Un altre aspecte que els 
preocupa és la connexió del barri de Pardinyes amb l’estació: s’ha millorat i es recull 
l’existència d’un nou accés, però no hi ha cap conveni amb ADIF que ho garanteixi, no hi cap 
termini d’execució ni s’ha redactat cap projecte. Les garanties són insuficients tenint en 
consideració que ADIF no s’ha mostrat com un agent especialment àgil en el compliment de 
les seves obligacions. Hi ha poques garanties en un punt essencial per la connexió del barri 
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amb l’estació; un compromís purament verbal no és suficient. Un dels aspectes més 
essencials del projecte de conjunt és intentar trencar la gran muralla o barrera que 
representen les vies i l’estació entre dues zones importants de la ciutat. La qüestió que més 
els preocupa és el gran retard acumulat en tot el conjunt del projecte (explica el procés de 
tramitació des de l’any 2003 i els endarreriments en actuacions com la construcció de Viàlia, 
la llicència comercial del sector que no es va poder atorgar o l’increment del cost del pont del 
carrer del Príncep de Viana). Ara ens trobem en el moment més important de 
desenvolupament d’aquest gran projecte i el seu equilibri econòmic i financer està qüestionat 
pel context de crisi econòmica. El retard de cinc anys situa el desenvolupament més 
important del projecte en el pitjor moment del sector immobiliari. Els increments d’obra tots 
aniran a càrrec de l’Ajuntament de Lleida i això també és un element de preocupació 
important. Si s’haguessin complert els terminis d’execució previstos, probablement el 
problema avui no seria tan greu i l’equilibri econòmic no estaria en qüestió.  
Avui volien posar l’accent en els aspectes positius, aquest és un projecte important de ciutat i 
el seu grup està satisfet de molts dels aspectes que han millorat en el procés de tramitació 
en relació amb les previsions inicials. L’abstenció del grup de CiU serà un vot de confiança al 
Govern, una abstenció positiva, amb la voluntat i el desig que el Pla surti bé. Manifesta el 
suport del seu grup per tal que el Pla  pugui avançar de forma ràpida i amb èxit. Espera que 
els interrogants que ha plantejat es puguin resoldre o puguin millorar les solucions, generant 
confiança.  Es posen a disposició del Govern per ajudar a tirar endavant aquest important 
projecte.   
 
El Sr. alcalde, en referència a l’equilibri econòmic i financer del Pla, vol manifestar l’absoluta 
confiança que aquest pla és una realitat. Fins i tot si analitzem el moment en què s’està 
executant, un moment en què es produeix una baixa de costos de l’obra pública. 
L’alliberament de sòl a la venda, que farà possible la viabilitat econòmica del projecte, es 
produirà en un moment de recuperació del sector de la construcció, la qual cosa garantirà 
l’esmentat equilibri.  
 
La Sra. Camps vol agrair el vot afirmatiu dels grups d’ICV-EUiA i ERC, l’abstenció positiva 
del Grup de CiU i l’abstenció no tan positiva del Grup del PP. No comparteix el to irònic del 
Sr. Montanya,  ja que darrere d’aquest projecte està el treball de molta gent a la qual vol 
agrair el treball que han fet. Qualifica aquest treball de seriós i dur, i vol que consti 
l’agraïment als arquitectes i enginyers municipals (coordinats pel Sr. Joan Blanch) que han 
fet una tasca molt bona i que ha generat un comentari positiu unànime dels grups 
municipals. Creu que els dubtes puntuals que han plantejat els portaveus dels grups no són, 
en cap cas, tan importants com el global de la reordenació d’una zona de 14 hectàrees, que 
supera una barrera històrica com han estat les vies del ferrocarril. Aquest Pla planteja uns 
grans canvis en tot l’entorn de l’estació. Estem reordenant una zona amb  681 nous 
habitatges, amb un habitatge protegit que no hi era al Pla de l’any 2003. Es garanteix una 
intermodalitat de  transport molt millor que l’anterior (explica els detalls de la connexió amb la 
futura estació d’autobusos), hem de fer que aquest projecte funcioni adequadament i tenim la 
garantia dels estudis de mobilitat i del treball dels tècnics de la Secretaria de Mobilitat. Es fa 
una important reordenació de l’edificació (s’han abaixat les intensitats i les alçades), els nous 
edificis s’aparten dels existents i s’acosten a la zona coberta de les vies. Hi ha més espais 
verds i molts més equipaments. També explica que un dels canvis més importants que s’han 
introduït ha estat la millora de l’accessibilitat, amb la reordenació de la Unitat d’Actuació 
número 3 (on estan ubicats els docs i la farinera); aquest canvi donarà una nova fesomia a 
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aquesta nova entrada de la ciutat, garantint l’accessibilitat amb els nous accessos a la llosa 
de cobriment dels de la plaça de Ramon Berenguer IV i des del carrer de Roger de Llúria. 
Pardinyes passarà de tenir un únic accés per una passarel·la de 2 metres d’amplada a tenir 
18.000 m2 de nou parc, al qual s’hi podrà accedir fàcilment des d’una rampa de 15 metres 
des de la plaça de Ramon Berenguer i des dels dos grans accessos  del carrer de Roger de 
Llúria.   Es recull de nou en la normativa actual la necessitat de construir un accés soterrat 
des del nou edifici ferroviari del carrer de Roger de Llúria fins a l’estació actual.  
Creu que aquests canvis també garanteixen la viabilitat econòmica del Pla. La situació ha 
canviat en relació amb l’existent l’any 2003, per aquest motiu s’ha introduït més habitatge 
protegit o s’han modificat les alçades per una millor integració a l’actual teixit urbà. Considera 
(responent al Sr. Montanya) que en cap cas s’han perdut cinc anys; no es pot confondre la 
ciutadania. S’ha fet un canvi fonamental i només cal passejar per la zona i veure tots els 
canvis positius que s’han dut a terme: s’ha cobert un tram important de les vies, s’ha iniciat el 
pont del carrer del Príncep de Viana, s’ha iniciat la urbanització de la zona coberta de les 
vies i s’ha aconseguit l’acord per al  cobriment de les vies entre Corts Catalanes i Comtes 
d’Urgell fins a l’estació.  El cobriment de les vies i la creació de nous parcs canvia 
completament la fesomia de la zona de l’estació, aquest ha estat el gran canvi, el puntal del 
nou Pla que permet canviar l’accessibilitat entre el centre i el barri de Pardinyes amb tot el 
que comporta. En aquests cinc anys s’ha avançat molt en les obres d’infraestructura  
(finançades entre l’Ajuntament i ADIF). Estem parlant de realitats. En darrer lloc destaca la 
importància del debat amb els grups polítics i el conjunt d’esmenes i aportacions que han 
plantejat; s’ha fet un gran esforç per incorporar al màxim les al·legacions presentades. El 
debat ha estat fructífer i ha contribuït a millorar la proposta de Pla.  
 
La Sra. Rivadulla diu que cal reconèixer que en aquest cas hi ha hagut un procés en el qual 
els grups municipals han pogut participar activament, amb una informació exhaustiva en les 
sessions monogràfiques de debat. Creu que aquesta hauria de ser la pauta d’actuació de 
l’equip de govern. Reitera que la ciutat està fent un gran esforç en aquest projecte (entre 17 i 
18 milions d’euros avançats per l’Ajuntament) que s’hauran de recuperar amb la venda dels 
terrenys urbanitzats. Creu que s’imposa que l’alcalde centri la seva actuació a garantir el 
compliment dels compromisos d’ADIF. Cal que Viàlia sigui un gran punt d’atracció de la 
zona, un centre comercial atractiu que comenci a donar color al Pla de l’estació. Els 
habitatges trigaran a ser construïts. Cal definir també quin serà el mecanisme per a la 
construcció dels habitatges amb protecció oficial i quina serà la planificació executiva; caldrà 
una gran coordinació entre Generalitat i Ajuntament per evitar un retard negatiu. Cal negociar 
durament amb ADIF per garantir el compliment dels seus compromisos. 
 
La Sra. Bergés recorda que en la primera intervenció va  fer un especial esment al fet que la 
negociació amb ADIF no pot parar, per les qüestions relatives  a l’estació,  als abonaments, a 
l’expedició de bitllets, etc. El servei ferroviari no està a l’alçada del Pla de millora que 
aprovarem. Estem en un moment complicat,  ja que el Pla està molt lligat a la situació 
immobiliària. No s’ha pogut reduir el nombre d’habitatges per tal de garantir l’equilibri 
econòmic i financer; creu que 680 habitatges en aquella zona poden tenir una sortida  
raonable al mercat. La negociació no ha d’acabar mai i pot anar en paral·lel a la gestió. No 
cal oblidar tampoc les reivindicacions de qüestions més fàcils, però que afecten el dia a dia 
dels nostres conciutadans.  
 
El Sr. Montanya diu que no esperava que la seva intervenció fes canviar el vot de la Sra. 
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Camps, per la qual cosa no li sorprèn que no li hagi agradat el to emprat. Ha fet servir una 
ironia que pot ser considerada una mica agra, però en cap cas ha estat ni frívola ni cínica 
(especialment en referència als treballs tècnics qualificats que avui estem estudiant).  Ha dit 
en la seva intervenció que estaven davant d’un treball acadèmic brillant (valora molt 
positivament l’equip redactor). Amb la seva intervenció ha volgut traslladar al Ple la sensació 
d’angoixa i preocupació que produeix un procés que qualifica de lent, confús, complex i 
difícil; que portem més de 10 anys visualitzant.  Es cert que en aquest període s’han produït 
uns canvis fonamentals, vol pensar que els canvis (tal com ha dit la Sra. Camps) han estat 
per a bé. Tant de bo aquest Pla pugui tirar endavant malgrat els dubtes plantejats.  
 
El Sr. Gavín diu a la Sra. Camps que cal diferenciar la mobilitat (especialment la de 
vianants) de la zona amb el tema puntual de l’accés a l’estació des de Pardinyes. S’ha 
millorat molt la permeabilitat de vianants entre Pardinyes i l’altra banda de l’estació, però el 
nou accés a l’estació de ferrocarril ha d’evitar que el barri estigui d’esquena a l’estació. El 
compromís per  fer-ho és exclusivament verbal.  No hi ha dates, no hi ha projecte, ni definició 
concreta, però  fan  confiança al Govern i esperen ser informats de com s’anirà concretant. 
Valora molt positivament el document de Pla de millora i creu que crea molta il·lusió per a la 
ciutat. Cal aconseguir que no quedi només reduït a un document que faci molt de goig, però 
que no acabi sent una realitat. Recorda que fa 14 anys de la signatura del compromís amb la 
Generalitat i la Diputació per construir el pont de perllongació del carrer de Prat de la Riba; o 
que el pàrquing de Viàlia porta un endarreriment de tres anys. Diferents responsables de 
l’Ajuntament han fixat en 10 anys el termini per desenvolupar el conjunt del projecte, però ja 
hi ha opinions que parlen d’un període entre 12 i 14 anys. Està previst fer uns 700 habitatges 
i una superfície comercial importantíssima, que necessitarà compradors amb una gran 
capacitat financera. Cinc anys després de l’arribada de l’AVE, l’estació encara no té 
estacionament i la façana de la sortida de l’estació té un aspecte penós. El sector immobiliari 
es recuperarà, però tothom està d’acord  que no se sap quin serà el temps que trigarà a 
tornar a posar-se en marxa el sector.  És segur que el creixement del sector immobiliari en la 
propera etapa estarà molt lluny dels alts creixements dels últims anys. Aquesta és la 
temença que el Grup de CiU manifesta. Malgrat tot, desitgen i confien que tot el procés surti 
bé i sigui positiu per a la ciutat.  
El Sr. alcalde diu que possiblement el sector no arribi als sostres que han assolit en aquesta 
darrera etapa. Malgrat això, creu que és molt diferent vendre 150.000 metres quadrats de 
sostre immobiliari en les condicions de fa uns anys, quan encara no s’havia fet l’obra pública 
que ara s’està executant, que fer-ho ara. Ara serà un moment més baix per al sector, però 
amb un entorn d’obra pública feta, totalment urbanitzat. Considera que es compensa amb 
escreix la possible disminució del valor immobiliari amb la millora que suposa un entorn 
totalment desenvolupat. Aquesta expectativa forma part de l’equilibri econòmic i financer del 
Pla.   
 
La Sra. Camps creu que cal dissipar alguna de les temences que han exposat els grups 
municipals. Demana confiança en els fets; queden coses per fer, però la realitat és òbvia i 
notòria. Cal passejar per l’entorn de l’estació. Qüestiona el to irònic de la intervenció del Sr. 
Montanya i creu que hauria estat més positiu debatre sobre al·legacions o propostes com 
han fet la resta de grups. Demana que treballem tots plegats en tot el que resta per fer, però 
que es reconegui el que s’ha fet durant els darrers cinc anys. Reconeix que les negociacions 
amb ADIF han provocat un important debat, però creu que és molt important haver 
aconseguit que avancessin el cost del cobriment de les vies (aquest compromís no estava 
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recollit en cap conveni) i ha suposat l’avançament de 14 milions d’euros. Explica que no va 
ser fàcil convèncer  ADIF de la conveniència de cobrir les vies fins a l’estació, que suposa 
una important complexitat tècnica. L’entrada a l‘estació des de Pardinyes ha estat 
incorporada al Pla i ha estat consensuada. Es continuarà negociant amb ADIF i cal tenir en 
consideració que els terrenys ferroviaris són propietat seva i han de passar a ser propietat de 
l’Ajuntament pel finançament del Pla. L’esforç financer fet ha propiciat que les obres 
d’infraestructura es facin prèviament a la construcció dels habitatges i dels immobles. Ha 
estat una opció política, que ha sigut possible perquè tenim capacitat financera per fer-la. El 
gran canvi del Pla és el cobriment de les vies fins a l’estació. Les obres públiques estaran 
acabades molt abans dels terminis que s’han fixat per a la reordenació immobiliària.  
 
El Sr. alcalde clou el debat agraint els vots favorables dels grups d’ICV-EUiA i ERC i les 
abstencions dels de CiU i PP. Amb relació a les peticions que s’han fet a l’Alcaldia de 
capacitat de pressió i de negociació amb Madrid, vol respondre amb els exemples de les 
consecucions d’aquesta setmana: s’ha fet pública una aportació de 550.000 euros dels 
pressupostos generals de l’Estat per a les obres del Mercat del Pla; s’han compromès 
1.000.000 d’euros per a la rehabilitació de la Suda i 500.000 euros més per a les obres del 
campanar de la Seu Vella.  Ahir es va confirmar l’execució de les obres del Parador, cosa  
que suposa un inversió directa de 3 milions d’euros. Creu que la collita d’aquesta setmana 
no està gens malament. Cal confiar que en la resta de negociacions la tònica serà la 
mateixa.   
 
S’aprova amb 18 vots a favor dels grups del PSC,  ERC i d’ICV-EUiA i 9 abstencions dels 
grups de CiU i PP.  
 
Punt número 30. Aprovació inicial de la modificació dels articles 14, 102, 103  i 104 de 
l’Ordenança  municipal de civisme i convivència de la ciutat de Lleida   
 
La Sra. Rivadulla diu que votarà en contra de la proposta de modificació de  l’Ordenança de 
civisme i convivència, en la qual es fa referència a la sanció motivada pels treballs sexuals 
que es realitzin a la via pública.  És important preservar l’espai públic per a l’ús de tothom, 
però en aquest cas ens trobem davant dos béns jurídics que cal protegir: d’una banda, el 
dret al gaudi de la via pública en condicions de normalitat i, d’altra banda, la situació en  què 
es troben determinades persones que fan treballs sexuals. Hauria estat bo que un govern 
socialista hagués manifestat primer la preocupació per les persones, amb una proposta 
d’actuació de la mà de la Comissió de Cohesió Social i Drets Civils i Serveis a les Persones. 
Calia haver presentat al Ple un Pla de reinserció laboral, d’atenció per a  la salut, per la 
situació social i administrativa d’aquestes persones. Això hauria demostrat la voluntat de 
resoldre el fons de la qüestió. Hi ha un dèficit de regulació d’aquesta matèria, que comença 
per la normativa estatal (explica els dèficits existents). De la modificació de l’ordenança, la 
preocupa que es pretengui només treure del carrer  les persones que ofereixen serveis 
sexuals. Si el Govern té la voluntat de fer tot un seguit de mesures (que provindrien de la 
comissió multidisciplinar), caldrà primer aprovar-les i després aplicar les mesures perquè no 
es prestin o ofereixin serveis sexuals al carrer. Cal fer un disseny de mesures perquè les 
persones que volen abandonar la prostitució ho puguin fer. La pobresa (especialment la 
femenina o de les persones immigrades) és també un factor d’exclusió. En els debats 
s’hauria de plantejar què fem amb les persones que estan dins de  xarxes de prostitució, 
sotmeses a un proxeneta i que no poden sortir d’aquesta situació.  La Guàrdia Urbana i la 
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resta de cossos de seguretat haurien de saber quines xarxes hi ha a la ciutat per permetre al 
Govern buscar solucions. Ara protegirem l’espai públic, però aquestes mesures no donen 
resposta al problema. On aniran? Quedaran, potser, en una situació pitjor? Manifesta la gran 
pena que li produeix veure dones a la N-II o a altres llocs similars, però l’ordenança no 
promou cap alternativa. Aquesta modificació pressionarà sobre el sector més feble. 
Considera que és un error i que calia primer aprovar els mecanismes d’ajuda a les persones 
que estan en aquesta situació.  Reitera el vot negatiu. 
 
La Sra. Bergés diu que aquest és l’exemple contrari al procés de participació del Pla de 
l’estació (que abans han valorat molt positivament). Els grups van tenir la primera notícia 
d’aquesta modificació pels mitjans de comunicació. Es van formular diverses preguntes a les 
comissions informatives i es van trobar amb la desagradable sorpresa de la manca de 
resposta (tot i estar presentades en temps i forma). Fins i tot la Sra. Ball va manifestar que 
aquesta qüestió no era de la seva comissió, sinó de la Comissió Informativa de Seguretat.  
L’expedient està adscrit a una comissió, però el debat i la participació no es pot limitar en un 
cas com aquest, perquè hi havia el compromís d’elaborar un Pla d’abordatge integral de la 
prostitució (en col·laboració amb altres administracions). La Comissió Informativa de Serveis 
a les Persones havia d’estar preocupada per aquesta qüestió, que té un caràcter transversal. 
Aquest va ser el primer motiu pel qual es va demanar retirar la proposta de modificació. En la 
Comissió Informativa de Seguretat es va reconèixer que els estudis no estaven acabats i que 
s’hi continuava treballant (explica els detalls). Considera que les sancions són eines 
necessàries, però és la mesura fàcil i ràpida; l’actuació social no pot quedar en un segon 
terme. No està d’acord amb la urgència com s’ha passat aquest expedient, sense esperar els 
treballs de la comissió interdisciplinària. Avui plantegen al Ple la possibilitat de canviar el vot 
negatiu per una abstenció, si hi ha el compromís d’incorporar les mesures que proposi el Pla 
que s’està elaborant i que enriquirà, sens dubte, l’acord definitiu. No s’ha donat cap 
explicació de quines actuacions (a banda de la modificació de l’ordenança) es volen dur a 
terme en relació amb aquest problema. Reitera la petició del compromís del Govern per tal 
d’intentar no només millorar  
l’ordenança, sinó també millorar la situació de les persones que exerceixen la prostitució. 
 
El Sr. Zapater  diu que la finalitat de l’ordenança que es vol modificar és el manteniment 
d’un clima de civisme, de convivència social i de respecte mutu, que fomenti les relacions 
solidàries, tolerants i respectuoses entre la ciutadania (llegeix la resta del text dels objectius 
de la norma). Explica que l’objectiu anunciat de la modificació és preservar els menors de la 
visió de les pràctiques sexuals i de prostitució a la via pública. Considera que la redacció 
presenta carències en relació amb l’objectiu que es pretén. Respon a una nova situació que 
es produeix a moltes ciutats, la proliferació de les xarxes d’explotació, les condicions 
sanitàries i els problemes de convivència fan que el fenomen de la prostitució a les vies 
públiques no pugui ser tractat només com una qüestió d’ordre públic. El fenomen ha de ser 
tractat en tot el seu abast. L’objectiu no ha de ser sancionar conductes que emanen de la 
llibertat individual, ni tornar a encendre  el debat sobre la necessitat o no de legalitzar la 
prostitució. Cal aconseguir una Lleida ordenada i social, amb garantia de convivència i de 
respecte; on se sancionin les conductes perjudicials per als ciutadans i, al mateix temps, es 
doni resposta a una situació en què algunes persones es veuen abocades per necessitat o 
per obligació. Per aquest motiu, el Grup del PP va presentar una esmena d’addició en la qual 
es proposava que a través de la comissió interdisciplinària es crees un servei d’atenció i 
mediació, per tal de coordinar les actuacions disponibles per part de l’Administració, 
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adreçades a les persones que presten aquests serveis en l’espai urbà (explica l’exemple de 
Barcelona).  Els objectius bàsics serien: informar sobre els serveis públics disponibles, oferir 
serveis formatius i oferir recursos laborals amb projectes professionals personalitzats 
(explica amb detall cadascun dels tres punts). Cal fer un abordatge integral del problema del 
treball sexual, especialment el que es dóna a la via pública, donant cobertura social, 
sanitària i laboral a les persones que volen abandonar l’activitat. Espera que el Govern 
accepti l’esmena i,  per aquest motiu,  s’abstindran de votar.  
  
Tot seguit, a petició del Sr. Gavín, es fa la transcripció literal de la seva intervenció i de la 
primera rèplica del Sr. alcalde.  
 
Sr. Gavín. “Estem avui per parlar d’un problema, si em permet, Sr. Zapater,  gens tediós, 
sinó d’un problema molt seriós i  molt important, punyent, i és el fet de que a la ciutat, penso 
que, entre fa  dos i  tres anys, es produeix un boom de pràctica  o de floriment de pràctiques 
sexuals de prostitució al carrer, a la via pública, especialment a les entrades de la ciutat i 
especialment, i això és el que ho fa especialment greu per a nosaltres, en llocs molt propers 
a instituts d’ensenyament secundari obligatori, o especialment en parcs urbans familiars, 
com és el cas dels Camps Elisis,  pel que fa a l’oferiment de la pràctica de la prostitució 
homosexual, o bé també en zones d’activitat comercial típicament familiar, en zones de 
comerços, de botigues d’esports, etc., etc., amb l’assistència bastant masiva de públic 
familiar o de menors. Penso que aquest boom es produeix, com he dit fa aproximadament 
uns dos, tres anys, això genera un cert debat davant d’aquesta situació, que el nostre grup fa 
que es posi en marxa i que prengui la iniciativa. I en aquest sentit, el dia 21 de desembre de 
l’any passat, de l’any 2007,  el meu company i amic Miquel Padilla va fer un prec aquí, al Ple 
i consta a l’acta molt perfectament ben recollit, el seu esperit sobretot, on demana, doncs, 
que davant d’aquesta situació lamentable, doncs, es posi en marxa el govern municipal,  que 
prengui, doncs, actuacions i iniciatives. Manifesta que és molt probable que moltes 
d’aquestes dones facin aquesta activitat d’una forma no voluntària, sinó obligada  i que 
denuncia el drama humà que representa aquesta situació. L’alcalde el respon d’una forma 
molt correcta, compartint la sensibilitat, dient que es fan coses; però que s’hauran de fer més 
coses, però que no és suficient i que donarà ordres. Poc temps després, el dia 1 de febrer, 
l’alcalde fa un gran anunci públic, que per cert el van tutejar aquell dia, senyor alcalde, i a la 
premsa es diu Ros, anuncia un pla local per acabar amb la prostitució a Lleida, 1 de febrer. 
En aquest cas es parla molt clarament també de que hi haurà mesures socials, hi haurà 
mesures de formació, hi haurà mesures educatives, d’integració al món laboral, etc., etc., i 
per tant, el senyor alcalde quan fa aquest anunci, el dia 1 de febrer, diu que hi haurà 
mesures complementàries, no només policials. I en canvi, avui, ens trobem amb un punt 
damunt de la taula on només es proposen mesures policials. Aquest és el nucli, penso jo, de 
les crítiques que s’han fet per part de diferents grups polítics. Jo em pregunto, si el nostre 
grup va fer un prec el dia 21 de desembre, aviat farà un any, i si l’alcalde va anunciar el dia 1 
de febrer un gran pla amb tot aquest conjunt de mesures i a l’octubre només tenim les 
mesures policials, què ha fallat? Què és el que ha fallat?. Jo lis hi demanaria, senyor alcalde. 
No cal que em contesti, però a nosaltres el que ens agradaria que vostès tinguessin  un punt 
més d’humilitat, que vostès  reflexionin què és el que els hi ha fallat , que avui, gairebé a 
novembre de 2008, d’aquest treball social, educatiu , d’integració laboral que ha de fer 
aquesta comissió multidisciplinària  de la que se’ns va parlar l’altre dia en la Comissió, 
aquest treball no està fet, no existeix, no se’ns ha lliurat i, per tant, com a conseqüència 
d’això, no hi ha cap proposta de mesures en aquest àmbit social, què ha fallat? Que vostè es 
va deixar anar per l’entusiasme.  Que els responsables de fer aquest treball no s’han 
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preocupat d’aquest tema?, Que aquesta comissió multidisciplinària treballa molt lentament?  
Què és el que ha fallat? Però és evident que alguna cosa falla, si dos o tres anys després de 
tenir aquest problema, de generar un impacte en menors o en públic familiar en llocs 
estratègics, després de nosaltres preguntar-ho i vostè anunciar-ho, no tenim més que 
mesures policials, insisteixo,  hi ha alguna cosa, evidentment, que no s’ha fet prou bé. Dit 
això. Una mica amb el mateix esperit que hem dit abans, es tracta d’intentar resoldre això, i 
per tant, avui, el que nosaltres farem serà votar a favor de la proposta que vostès fan perquè 
aquestes mesures han de formar part. Això li fa gràcia,  Ah sí, si vol,  li votem en contra. Vol 
que li votem en contra?  Ens ho diu després, si vol. Nosaltres entenem que aquestes 
mesures han de formar part d’aquesta acció,  perquè vostè s’ha posat a riure abans de que 
jo acabi la intervenció, doncs l’acabaré. Votarem aquestes mesures que proposen perquè 
han de formar part d’aquesta actuació; però votarem a favor de la moció d’ICV perquè si no, 
nosaltres haguéssim presentat una moció en el mateix sentit. No podrem votar l’esmena que 
presenta el Grup Popular, perquè entenc que ha de formar part del procés d’exposició 
pública on tots els grups crec que podrem fer les nostres aportacions, així vam quedar també 
a la comissió. Per tant, votarem a favor de la moció d’ICV perquè quedi molt clar que el que 
toca és fer les dos coses. Vostès només n’han fet una. Jo no sé per què li fa, a vostè, tanta 
gràcia això.  Perquè és el responsable d’això?. Vostè és el responsable que avui només 
arribin les mesures policials i el treball d’aquesta comissió no arriba, no està fet, malgrat es 
va anunciar. Doncs bé, perquè quedi clar, votem a favor d’això i votem a favor de la moció 
perquè amb la màxima urgència,  amb la màxima celeritat vostès portin aquest treball 
d’aquesta comissió multicisciplinària, treball del que no en tenia coneixement la Comissió de 
Serveis Personals, però sí la Comissió de Seguretat, per tal que aquesta acció sigui eficaç, 
sigui una acció transversal i intenti, doncs, si no resoldre-ho del tot, doncs, al menys, ser 
mínimament eficaç en aquesta situació que, com diem nosaltres, té un impacte sobre la 
ciutadania de curta edat, entenem,  molt negatiu. Entenem que no podem estar parlant 
constantment de Lleida ciutat educativa  i que molts nens i nenes o joves vegin com d’una 
forma habitual hi ha persones joves, perquè moltes de les persones que ofereixen aquests 
serveis són persones molt joves, estan oferint la venda del seu cos com una alternativa per 
tirar endavant; no és una bona manera de que els nostres infants i joves, doncs, rebin els 
missatges i els valors que entenem nosaltres que han de rebre. Gràcies.” 
Sr. alcalde:  “Gràcies, senyoria. Mirin, abans de passar la paraula a S. Sa. Sara Mestres, 
permetin-me que hagi de fer palesa, doncs la meva perplexitat per les inconsistències que 
acabo de sentir. Sí, efectivament, que després d’un discurs catastrofista  es voti a favor, 
doncs no deixa de ser un element curiós: però clar, ja el colmo de la curiositat és que el cap 
de l’oposició digui que augmenta la prostitució a Lleida des de que jo sóc alcalde. Això ja és 
espectacular. Això és espectacular. Això és espectacular.  Bé, ... en els darrers tres anys ha 
dit.” 
Sr. Gavín: “Una qüestió tècnica, demano una altra vegada que consti la gravació estricta del 
que ha dit ara el senyor alcalde, perquè no he dit res d’això,  s’ho acaba d’inventar, per tant 
demano que la gravació es transcrigui exactament a l’acta. 
Sr. alcalde:  “Bé, està clara la transcripció. Permetin-me, abans de pasar la paraula, una 
reflexió global. Jo crec, i hem refereixo a tots els grups ara, que hi ha una pèrdua de foco 
amb el que estem discutint, no estem discutint sobre la prostitució, evidentment  no ho 
portaríem en l’àmbit de la Regidoria de Mobilitat, Via Pública i Seguretat, sinó  que estem 
debatint  sobre usos de la via pública . Aquest és el foco, estem parlant sobre usos de la via 
pública,  no estem fent el debat de la prostitució. I, evidentment,  el foco, per mi com a 
alcalde d’una ciutat, són les persones, però tan persones són les dones i alguns homes que 
realitzen un treball que atempta a la dignitat de les persones com són persones els alumnes, 
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efectivament, dels instituts, pares amb els quals em relaciono i m’ho expliquen any rere any, 
com els nostres visitants, com els ciutadans de Lleida, que passen pel carrer on es realitza 
una activitat que no volem que es faci a la via pública.  No competeix a un ajuntament 
regular la prostitució, sí que competeix a l’Ajuntament regular la via pública  i volem la 
dignitat de l’ús de la via pública. Estem defensant els ciutadans posant el foco en les 
persones i regulant què volem que sigui la via pública de Lleida, aquest és el tema. A més a 
més, la Regidoria de Drets Civils ha estat treballant per tal de buscar la inserció adequada  
de les persones que, sens dubte, no per la seva voluntat, però no lliure,  sinó mediatitzada, 
com molt bé diu la Sra. Rivadulla, per temes econòmics, per pobresa, per misèria, es veuen 
obligades a fer aquesta activitat. Estem treballant per a aquesta inserció, però diré més no hi 
treballarem a partir de tenir un document, no s’equivoquin, que ningú faci demagògia, ja hi 
estem treballant  fa anys. Quan estem treballant amb l’educació i quan estem treballant des 
de l’Institut Municipal d’Educació per buscar treball a les persones amb situació més 
desfavorida, també hi estem treballant. I ara posem un foco addicional, justament en les 
persones que realitzen l’activitat de prostitució a la via pública. Volem aquesta activitat fora 
de la via pública, però anem més enllà, no volem que les persones es vegin obligades a fer 
aquesta activitat, i és per això que es treballa en aquest sentit  des de la Regidoria, no 
només la de Drets Civils,  sinó d’Educació i de Treball, van en aquesta línia. Però és una 
tasca que ja s’està fent. La gran pregunta que cadascun dels grups s’ha de fer és: volem 
aquesta activitat a la via pública?  Aquesta és la pregunta. Convergència i Unió ens acaba 
de contestar que no vol aquesta activitat i per això vota a favor; el grup socialista, 
evidentment, ho acaba de proposar. Jo demano als demés grups, amb el compromís, 
evidentment, que se seguirà treballant amb la inserció; se seguirà treballant, no es 
començarà; se seguirà treballant. Jo els hi pregunto als altres grups: volen l’activitat de 
prostitució a la via pública, del que es planteja ara, un ús de la via pública? “ 
 
La Sra. Mestres diu que la seva intervenció vol ratificar el que acaba de manifestar el Sr. 
alcalde. El treball de prostitució a la via pública ens preocupa com a responsables polítics de 
la ciutat. Com a regidora de via pública explica que  ha rebut tot un seguit de queixes de la 
ciutadania i d’entitats veïnals en relació amb una problemàtica que, en determinats moments, 
patim a la nostra ciutat. En aquest moment el problema es concentra en determinats focus: 
carretera de Saragossa, cementiri i Centre Històric). La situació la preocupa, com a persona, 
 com a responsable política i com a dona socialista i d’esquerres. La proposta que es 
planteja en aquest Ple es concreta en tres punts: la prohibició d’oferiment, la sol·licitud, la 
negociació o l’acceptació (directa o indirecta) de serveis sexuals retribuïts a la via pública; la 
prohibició especial d’aquests fets als voltants dels centres educatius o de lleure  destinats a 
menors i, en darrer lloc, la prohibició absoluta de mantenir relacions sexuals retribuïdes a 
l’espai públic. Es deixa molt clar que en tots els supòsits esmentats els agents de l’autoritat 
informaran  les persones afectades sobre les prohibicions i també sobre les alternatives i 
entitats que poden oferir assistència social per aquestes persones, amb l’oferiment del 
suport que sigui necessari per abandonar aquestes pràctiques. Llegeix el compromís 
d’impulsió de la comissió multidisciplinar creada per a l’abordatge integral de la problemàtica 
del treball sexual per evitar l’oferiment i l’acceptació d’aquests serveis. Estem intentant 
preservar l’espai públic de la ciutat, un espai que compartim tots i que volem que es respecti. 
En la mateixa ordenança es reflecteix el compromís de treballar per a les persones. S’està 
treballant, de forma transversal, des de la Regidoria de Serveis a les Persones i des de la 
seva regidoria. El treball multidisciplinar està realitzat en un 85%, s’ha fet molta feina (explica 
amb detall alguna de les experiències que ja s’han posat en funcionament, especialment en 
matèria d’educació i de formació). La comissió esmentada va començar a treballar el passat 



 
 
 
 
 
 

 32

mes de març; la seva tasca és integral i molt complexa, les respostes no són fàcils. Esmenta 
els treballs que s’estan realitzant per combatre el proxenetisme, però  la proposta que es 
formula fa referència a la via pública. Agraeix les abstencions i els vots a favor. Reitera el 
compromís que l’Ajuntament agilitarà els treballs del Pla integral  d’intervenció sobre el 
treball sexual a Lleida per tal que pugui ser, en el moment de l’entrada en vigor de la 
modificació de l’ordenança, una alternativa per a les persones que vulguin abandonar 
aquestes pràctiques.  
 
Es fa també, a petició de l’Alcaldia, transcripció literal de la intervenció de la Sra. Rivadulla i 
de la rèplica del Sr. alcalde. 
 
Sra. Rivadulla: “La seva pregunta ha estat molt capciosa, molt.  Volen que hi hagi prostitució 
a la via pública? A veure, la resposta és no. Amb això, alcalde, cuidado,  perquè no volem 
pobres a la via pública. No volem pobres, no volem immigrants que s’estiguin massa estona 
a les places, no volem drogaaddictes que estiguin als carrers i no volem prostitució  Què 
volem?. Bé, és evident que ningú vol que hi hagi drogaaddictes als carreres, és evident que 
ningú vol que hi hagi mendicitat al carrer, no perquè estiguin al carrer, és perquè no volem 
que hi hagi mendicitat.  És que no volem que hi hagi drogaaddicció, és que no volem que hi 
hagi prostitució: o sigui, que aquesta pregunta que vostè ha fet, senyor alcalde, és capciosa, 
 perquè porta implícita  una resposta que és la que jo li acabo de donar  i vostè l’ha fet com si 
els que votaran en contra resulta que volen la prostitució a la via pública. Pues no, alcalde, 
no és així. Jo crec que tenim un cert fariseisme social. L’oferiment de serveis sexuals a la via 
pública...;Jo els invito a que vagin per tots els quioscos que estan a la plaça de Sant Joan i 
que estan a qualsevol carrer i tota la canalleta estaran veient revistes pornogràfiques pertot 
arreu.  Jo els invito a que agafin els diaris de la nostra ciutat i els diaris de l’àmbit nacional i 
se’n vagin a les pàgines d’anuncis i veuran com hi ha un oferiment de serveis sexuals que 
ocupen molt més que qualsevol anunci de qualsevol altre tema, d’acord? I això està cada dia 
a la nostra ciutat  Bé, incidirem ara, senyor alcalde, sobre les persones que estan en l’últim 
esglaó  de l’exclusió, perquè hi ha prostitutes i homes que estan en pisos, n’hi ha que van a 
hotels, n’hi ha que no tenen res i estan a la via pública. N’hi ha que no tenen res i la pressió 
l’exercirem sobre aquest sector que és el més feble. Bé, sobre un sector que és el més feble 
i ademés són dones o homes immigrats, dic homes per dir algo, però la majoria són dones 
immigrades. Jo exigeixo, com a ponent que vaig ser d’una llei, que és la llei d’estrangeria, en 
la que van poder incloure un article que diu que la dona immigrada que, d’alguna manera 
denuncia o delata una xarxa de proxenetisme, se la informi que té tots els drets de demanar 
la residència en el nostre país. Evidentment,  alcalde, quan, aquí, en aquesta modificació  de 
l’Ordenança es diu que s’informarà, no es tracta d’això,  si en aquell moment, de nit, un 
guàrdia urbà què dirà, es tracta de tenir un pla integral d’intervenció en el que es pugui fer un 
pla que contempli psicòlegs, sociòlegs, l’Institut Municipal Salvador Seguí, formació i 
proposta de donar almenys un PIRMI o una renda bàsica per a que aquestes persones s’hi 
puguin acollir. No és una qüestió d’orientació, és una qüestió que hi hagi un pla i que com a 
ciutat,  si no volem ser fariseus i no volem dir: no els volem al carrer i on seran? No, no els 
volem al carrer,  però els hi oferim, hi haurà gent que no voldrà, però els oferim perquè tenim 
propostes, des del tema  de l’habitatge, des del tema del treball, des del tema de renda,  si 
és que volem que aquest treball que,  per a mi, també és indigne, jo no voldria que existís, 
però entenc que hi ha persones que estan en la situació  que per diverses circumstàncies ho 
estan exercint,  per tant alcalde, jo ho sento molt, votaré que no, però no perquè vulgui que 
hi hagi prostitució a la via pública, sinó perquè no hi han altres mesures complementàries  en 
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la norma que garanteixin que aquestes persones tindran un tractament adequat ademés del 
de seguretat i el de sanció.” 
 
Sr. alcalde: “ Gràcies senyoria. Sr. secretari, jo demano a la Sra. Rivadulla que retiri la frase 
que jo no vull immigrants a les places. Li demano que la retiri. 
 
Sra. Rivadulla: “Alcalde, jo no he dit que vostè ho digui. Jo he dit: no volem. Jo no he dit que 
l’alcalde Ros no vol. Jo he dit no volem. I quan em refereixo a que no volem és que hi ha una 
percepció de determinada opinió pública en la que no volem drogaaddictes: fora; no volem 
pobres: que se’n vagin;  no volem immigrants en aquesta plaça: que se’n vagin. Això no ho 
dic que ho digui vostè alcalde. I, per tant que quedi constància que jo he dit que no he dit 
que sigui l’alcalde, jo he dit que, en general, no volem. I això, alcalde, ho mantinc. 
 
Sr. alcalde: “Prego que hi hagi transcripció literal de tot aquest apartat. Em sembla 
extremadament greu  posar en el mateix punt de debat i en les mateixes reflexions 
pràctiques no legals, d’acord amb les ordenances municipals, juntament amb l’emigració que 
és un fet social, legal perfectament, i evidentment, clarament, jo sí que vull ciutadans, 
independentment del seu origen,  a totes les places de Lleida.” 
 
La Sra. Bergés vol recordar que la modificació que se sotmet a votació és d’articles de 
l’Ordenança de civisme i convivència, no de la que regula exclusivament l’ús de la via 
pública. No es pot reduir la regulació d’aquesta qüestió al marc estricte de la via pública. 
Ningú vol que hi hagi aquestes activitats pel que suposa de patiment per a les persones que 
les fan. Creu interpretar que la regidora Sra. Mestres ha canviat la proposta d’impuls del Pla 
introduint el terme d’agilitar la realització d’aquest instrument. Reitera que el marc del debat 
és el del civisme i la convivència. Explica el tractament que es dóna a aquesta qüestió en la 
corresponent Ordenança de l’Ajuntament de Barcelona, en relació amb les intervencions 
específiques que preveu (fins a 6 punts diferents), a més de les purament sancionadores. 
Hem d’aprofitar aquesta modificació per adoptar els compromisos no sancionadors que, 
d’altra banda, ja havien estat anunciats pel Sr. alcalde.  Vol que s’acordi que en el moment 
d’aprovació definitiva de la modificació de l’ 
ordenança s’aprovi també un Pla de tractament integral de la situació actual a Lleida.  
 
El Sr. Zapater explica que en la seva intervenció ha qualificat de tediós el debat sobre la 
necessitat o no de legalitzar la prostitució; mai no ha volgut aplicar aquest qualificatiu al cas 
que es debat, sobre la prostitució als espais públics de la ciutat. El Grup del PP aposta per la 
reinserció laboral i personal d’aquells que es dediquen a aquesta activitat. Reitera la defensa 
a l’esmena que han presentat i diu que en cas de ser acceptada motivaria el canvi del sentit 
del seu vot.    
 
El Sr. Gavín celebra que es tranquil·litzi i s’ordeni  el debat.  Destaca que el Sr. alcalde hagi 
trobat molt bé que el vot del grup de CiU sigui favorable. Des del primer moment estem tots 
parlant de prostitució a la via pública. Reitera que estem tractant d’un fenomen nou a Lleida, 
produït des de fa dos o tres anys i que consisteix en l’oferta habitual d’aquests serveis en 
alguns punts de vialitat de la ciutat (entrades) que estan al costat d’instituts on circulen 
famílies i menors. Aquest fet produeix un impacte social negatiu i evidencia el drama de les 
persones que han de fer aquestes pràctiques d’una forma no lliure. Tenim un problema 
públic que el grup de CiU fa un any va demanar que s’abordés. La crítica que fa el seu grup 
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és que deu mesos després de l’anunci de l’alcalde sobre l’adopció de mesures, només es 
faci una aportació d’una proposta de sancions.  Exigeix al Govern resultats, i no només 
paraules. No s’han vist accions reals, no s’ha vist el Pla anunciat pel Sr. alcalde, no s’han 
vist resultats objectius i el treball de la comissió no està acabat.  Tots demanem que 
s’aprovin de forma simultània a la tramitació de les mesures sancionadores, les de caire 
educatiu, social, laboral, etc. Demanem al Govern que actuï i que treballi, davant un tema tan 
complex com aquest, amb una visió humanista. Estem a temps de fer-ho abans de 
l’aprovació definitiva de la modificació.  
 
La Sra. Mestres vol manifestar el compromís que plantejarà el Pla esmentat en el debat 
abans que es produeixi l’aprovació definitiva de la modificació de l’Ordenança. Es debatrà 
amb tots els grups en el marc de la Comissió Informativa de Serveis a les Persones. Les 
al·legacions del Grup del PP seran recollides en el període d’exposició al públic i creu que la 
línia de l’ordenança és prou clara i definida, la preocupació és compartida, tot i que es 
puguin matisar criteris. Diu al Sr. Gavín que no comparteix la seva opinió quan diu que es 
comença a treballar aquesta qüestió a partir del prec que va formular el Grup de CiU al Ple 
(fa un any). Es va fer una Junta Local de Seguretat al mes d’octubre de 2007 on es va 
començar a tractar aquestes qüestions (el prec de CiU és del desembre de 2007). Torna a 
explicar que els treballs de la comissió interdisciplinar van començar al març de 2008, 
aprofitant també estudis ja existents.  No comparteix el discurs que es planteja dient que el 
Govern no aporta solucions reals. Es proposa una modificació normativa que, quan estigui 
tancat el Pla, permetrà treballar amb una bona cobertura legal i jurídica i amb propostes 
sensates per a aquelles persones que tenen problemes a la nostra ciutat.  
 
S’aprova amb 21 vots a favor dels grups municipals de PSC i CIU, i el vot en contra del Grup 
d’ICV-EUiA i 5 abstencions dels grups del PP i ERC.  
 
Punt núm. 34. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA relativa a l’adhesió de l’Ajuntament de 
Lleida al manifest “Lleida amb Cuba”  
 
La Sra. Rivadulla lamenta que el Grup de CiU no doni suport a aquesta moció ja que, 
més enllà de les discrepàncies que hom pugui tenir amb el règim polític cubà, el 
manifest fa referència a la situació en  què es troba el poble de Cuba després del pas 
de dos huracans (ho explica amb detall i facilita diverses dades força significatives). 
Demana al Grup de CiU que no vegi la moció com un  suport al règim cubà, sinó en 
relació amb la greu situació en què es troba un poble que ha demostrat una gran 
solidaritat amb altres països. El manifest no planteja cap solidaritat amb el règim 
polític existent. Demana al Grup de CiU que reconsideri la posició de vot que van 
anunciar.  
 
La Sra. Bergés diu que el seu grup dóna suport a la moció. 
 
El Sr. Zapater entén la situació a què està sotmesa Cuba en funció dels esdeveniments 
climatològics de la zona. Però, no es pot negar la connexió que existeix entre la 
situació actual i el règim polític. Atenent que s’estan donant situacions similars 
(tsunamis, huracans, etc.) en altres llocs del món, el seu grup s’abstindrà de votar.  
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La Sra. Bertran explica que el seu grup s’abstindrà en la votació del primer punt, ja que 
no es poden obviar algunes connotacions clarament polítiques, sobre les quals no vol 
entrar en debat. Votaran a favor del segon punt atès que Cuba ha patit uns desastres 
naturals amb els quals considera que cal solidaritzar-se. Creu que no només ens 
hauríem de centrar en el cas cubà, ja que en altres indrets del món estan patint 
situacions similars que també cal considerar. Apunta que, sense ànim catastrofista, 
també cal que tinguem en consideració la pobresa que comencem a tenir a casa 
nostra.  
 
La Sra. Ball diu que el Grup del PSC votarà a favor de la moció, volent expressar la 
solidaritat amb el poble cubà. Recorda que en els pressupostos de l’Ajuntament hi ha 
un import de 24.000 euros anuals destinats a ajuts per a emergències i accions 
humanitàries i que hi ha un Comitè d’Emergències que té com a tasca fonamental 
decidir el destí d’aquests fons en funció de la valoració dels projectes presentats 
(explica la composició del Comitè i destaca especialment la participació de l’ ONG i 
entitats i empreses de la ciutat). El Comitè es reunirà el mes de novembre per estudiar 
els projectes presentats per a accions a Birmània, Cuba i Geòrgia (de la resolució que 
s’emeti se’n retrà compte a la Comissió Informativa i al Consell Mixt de Cooperació.  
 
La Sra. Rivadulla llegeix íntegrament  els acords de la moció. Diu al Sr. Zapater que 
l’esforç d’evacuació que ha fet el Govern cubà ha estat un esforç digne d’admiració, 
especialment si es compara amb les actuacions dutes a terme en situacions similars 
en països més desenvolupats.  
 
El primer punt s’aprova amb 18 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, PSC i ERC i 9 
abstencions dels grups de CiU i PP. 
 
El segon punt s’aprova amb 24 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, PSC, CiU i ERC i 3 
abstencions del Grup del PP. 
 
 
Punt núm. 35.  Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA relativa al Pla integral d’intervenció 
sobre el treball sexual a Lleida  
 
La Sra. Rivadulla explica que aquesta moció es va presentar tenint en consideració que 
era previsible que s’aprovés la modificació de l’Ordenança de civisme i convivència. 
L’objectiu de la moció era garantir que l’entrada en vigor de la modificació seria 
simultània al fet de tenir un Pla d’inserció per a les persones que exerceixen la 
prostitució i tenen la voluntat de deixar-la. La moció consensuada no preveu tot el 
contingut proposat en el text inicial (que el Pla inclogui els apartats d’atenció social i 
salut); llegeix l’acord consensuat. Aquesta moció és una garantia de simultaneïtat 
entre l’entrada en vigor de la modificació de l’ordenança i l’existència d’un Pla de 
formació, orientació i reinserció laboral.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 36. Moció del Grup Municipal de CiU relativa a seguretat ciutadana  
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El Sr. Padilla explica que el consens sobre aquesta moció no ha estat possible, malgrat 
que el seu grup considera que la moció presentada és necessària, que cal una 
declaració contundent sobre aquest tema. Cal una major presència dels Mossos 
d’Esquadra a la ciutat de Lleida. La moció ve motivada per l’alarmant increment 
d’actes delictius que s’han produït a la ciutat i al nostre entorn. L’opinió pública està 
molt preocupada per la seguretat; això ha transcendit a la premsa amb notícies 
reiterades. Recorda que, en el Ple del mes de gener d’enguany, van demanar una 
major presència  dels Mossos (la moció va ser rebutjada per la majoria del Govern). 
Recorda també que la Sra. Mestres va dir –en el debat de la moció- que en la propera 
Junta de Seguretat es comprovaria que la tendència delictiva a la ciutat havia baixat. 
Els fets en superen a tots plegats i especialment a l’equip de govern. Destaca com a 
més preocupant la venda de droga al carrer, fets delictius violents, robatoris, 
atracaments o crema de vehicles; així ho expressen els mitjans de comunicació. Els 
sindicats policials denuncien que manquen agents dels Mossos d’Esquadra a la ciutat 
de Lleida  i a l’àrea de Ponent (van arribar a quantificar el dèficit en 400 agents).  El 
mes de febrer es va prendre el compromís de convocar els membres de la comissió 
informativa corresponent per tractar el tema del funcionament i la planificació dels 
guàrdies de barri a la ciutat; la promesa no ha estat complida. Creu que l’alcaldia, com 
a president de la Junta Local de Seguretat, té una responsabilitat important sobre 
aquest fet. Resumeix i explica els acords que es proposen i anuncia que estan 
disposats a acceptar esmenes com les anunciades pel Grup d’ICV-EUiA. Reitera que 
considera imprescindible que l’Ajuntament es pronunciï i digui que ens manca més 
policia per combatre l’alarmant situació que existeix a Lleida en relació amb la 
delinqüència.  
 
La Sra. Rivadulla diu que no comparteix l’exposició de motius de la moció, atès que 
dóna una imatge de la ciutat que no es correspon amb la realitat. Hi ha coincidència 
amb els aspectes objectius de la part dispositiva. La Conselleria d’Interior ha 
reconegut que tenim una manca (no quantificada) de mossos d’esquadra. Està a punt 
de sortir una nova promoció de 1.500 mossos que s’hauran de redistribuir  per 
Catalunya. Creu excessiva la xifra del dèficit comentada pel Sr. Padilla.  Està d’acord 
amb el contingut del segon punt, ja que al Ple del febrer es va aprovar (per unanimitat) 
una moció sobre aquesta sessió monogràfica d’una Comissió Informativa destinada a 
seguretat. Comenta que al mes de maig va presentar una pregunta a la Comissió en  
què demanava informació sobre el motiu pel qual no s’havia convocat aquesta sessió i 
no han tingut resposta. En el punt tercer proposa afegir un parèntesi, després de la 
frase “alhora que s’estudiï....”, amb el següent contingut: (de forma acurada i 
preservant al màxim el dret a la intimitat de les persones). Demana consens en el 
moment de decidir la ubicació de noves càmeres de vigilància i que es garanteixi la 
preservació del dret a la intimitat de les persones. En el quart punt proposa suprimir la 
darrera part del paràgraf que quedaria redactat de la forma següent: “Estendre al 
conjunt de la població lleidatana les campanyes divulgatives i informatives sobre els 
serveis de seguretat amb les que compta la nostra ciutat”. Si s’accepten les esmenes, 
hi votaran a favor.  
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La Sra. Bergés també diu que en relació amb l’exposició de motius caldria matisar 
quelcom, tot i que la votació es fa en referència als punts de la part dispositiva. 
Destaca l’incompliment de la moció a què  fa referència el punt segon de la proposta. 
Donaran suport a la proposta i considera que els punts més importants són el primer i 
el segon. El dèficit policial  ha estat reconegut pel mateix conseller d’Interior. Demana 
que es vetlli pel bon manteniment de les càmeres de vigilància. En relació amb el quart 
punt, i tenint en consideració que s’ha demanat austeritat en matèria de campanyes 
informatives, proposa que s’aprofitin els mitjans que ja tenim, per evitar despeses que 
no siguin imprescindibles. 
 
El Sr. Zapater diu que el seu grup comparteix el contingut de la proposta, especialment 
el que fa referència a la necessitat de major dotació de mossos d’esquadra. Hi votaran 
a favor.  
 
La Sra. Mestres demana disculpes als regidors i regidores per no haver complit el 
compromís d’una reunió de la comissió informativa competent en matèria de 
seguretat, per tractar el tema dels policies de barri. Valora que ha estat un lapsus i diu 
que caldrà entrar a avaluar la qüestió esmentada. No està en absolut d’acord amb la 
visió de la ciutat que el Grup de CiU exposa en la seva moció. Explica les dades que 
es van facilitar en la darrera reunió de la Junta Local de Seguretat, que va tenir lloc el 
passat 17 d’octubre. Les dades facilitades pels professionals reflecteixen que hi ha un 
augment dels delictes, però aquestes dades no suposen que a tot arreu tinguem 
traficants o contrabandistes. No es pot negar que estem en una situació de crisi 
econòmica, tenim situacions determinades (en zones concretes). No hem de ser 
alarmistes. Proposa com a alternativa a la moció un acord pel qual l’equip de govern 
es compromet a convocar, durant el mes de novembre, una sessió extraordinària de la 
comissió informativa competent en matèria de seguretat, per donar a conèixer i 
debatre les dades presentades en la darrera Junta Local de Seguretat, així com el 
balanç d’actuació dels Mossos d’Esquadra i de la Guàrdia Urbana (estudiant 
especialment la planificació dels guàrdies de barri). Fruit de la reunió es demanarà, si 
escau, l’increment de mossos d’esquadra a la ciutat. Estem pendents de la sortida de 
la darrera promoció de mossos. Si podem avaluar i argumentar les nostres 
necessitats, de ben segur que la Conselleria d’Interior  farà les ofertes escaients. Cal 
ser reflexius i discrets en aquesta matèria. 
 
El Sr. Padilla diu que no se’ls pot acusar d’alarmisme quan la premsa recull amb 
reiterada freqüència aquestes informacions; la situació és realment preocupant. 
Caldrà analitzar les dades de la policia. També cal prestar atenció a l’informe de la 
fiscalia, en el qual es destaca la preocupació per l’increment de la delinqüència. Agreix 
el suport dels grups que han anunciat el vot favorable. Proposa que admetria 
consensuar els punts 2 a 4 de la moció (fins i tot retirar-los i discutir-los a la Comissió 
Informativa), però creu que el punt primer no es pot modificar, la ciutat necessita més 
dotació policial. El nombre de 400 mossos que manquen és una dada manifestada 
pels sindicats policials.  
 
La Sra. Camps lamenta que el Grup de CiU no hagi acceptat el text alternatiu proposat 
pel PSC, ja que es dóna per fet el reconeixement de la necessitat d’incrementar el 
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nombre de mossos d’esquadra a la ciutat. Les conclusions i les peticions no serien 
fruit d’una moció, sinó de l’anàlisi i el debat sobre les xifres i les dades existents, fet 
en el si d’una comissió informativa. Creu que la proposta de la moció no reuneix el 
rigor i la seriositat  necessària per resoldre un tema tan complex. Hi votaran en contra. 
 
La Sra. Rivadulla vol que quedi clar que dels estudis de les enquestes ciutadanes, la 
seguretat ciutadana va passar en els darrers anys del número 4 de preocupació al 
número 11. Això no vol dir que puntualment hi hagi fets delictius. La percepció no és 
d’una situació de vandalisme continu.  
 
El Sr. Padilla diu que accepta les esmenes fetes per la Sra. Rivadulla i que la votació de 
la moció es farà amb la proposta esmenada amb aquestes aportacions. Es rebutja el 
text alternatiu del Grup del PSC.  
 
El Sr. alcalde clou el debat manifestant que l’equip de govern desenvoluparà la tasca 
que ha explicat la Sra. Mestres. Després de l’estudi de necessitats, l’alcalde es posarà 
en contracte amb el conseller Saura per arribar als acords corresponents d’acord amb 
 les necessitats de la ciutat.  
 
Es rebutja la moció amb 18 vots a favor dels grups de CiU, PP, ERC  i ICV-EUiA i 15 
vots en contra del Grup del PSC. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
1.La Sra. Bergés fa una primera pregunta en relació amb les actuacions que van demanar 
que es fessin a l’entorn dels Camps Elisis, per a la celebració de l’Aplec de Caragol; 
especialment tenint en consideració que el proper any tindrà lloc la trentena edició. Destaca 
la importància de l’Aplec i el gran nombre de penyistes i públic que hi participa. Comenta els 
problemes que han patit les penyes i també els que han sofert alguns dels expositors de la 
Fira de Sant Miquel. La pregunta concreta és si està previst incloure en el pressupost del 
proper any, una partida per arranjar el recinte dels Camps Elisis, especialment en allò que 
afecta  l’Aplec i també en la zona on tenen lloc les fires, per tal de deixar les instal·lacions en 
condicions.  
El Sr. alcalde respon que aquella zona està en el marc del Pla estratègic de la Fira, per la 
qual cosa la millora urbanística global vindrà vinculada a aquest Pla.  
La Sra. Camps informa que, abans de començar l’Aplec, es farà el condicionament pertinent 
en el marc de les partides destinades a l’arranjament de la via pública (sense destinar-hi una 
partida específica); es millorarà el clavegueram i el que resta pendent del paviment. 
La Sra. Bergés pregunta si aquestes obres no faran que quedin pendents altres obres que 
s’havien de fer amb càrrec a  la partida de manteniment de la via pública. Com sigui que el 
Pla trigarà a ser executat, comprovaran si en els pressupostos es fan les previsions per 
realitzar unes mínimes actuacions  que garanteixin que els expositors i els penyistes puguin 
tenir les condicions necessàries.   
El Sr. alcalde explica que una de les accions de governar és prioritzar i, per tant, quan amb 
els mateixos recursos s’estableix una prioritat vol dir que se’n retarda una altra. Dins de la 
partida de manteniment s’incorporaran aquestes actuacions, s’intentarà tenir el  màxim 
d’eficiència i aprofitar el moment de competitivitat en la contractació.  
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2. La Sra. Bergés fa, igualment,  un prec. Abans del Ple tenien previst fer un prec en el qual 
es demanava cercar una fórmula per ajudar al finançament de les obres del Mercat del Pla, 
ja que una de les causes de la renúncia del primer concessionari va ser la gran inversió que 
calia fer. Temien que fos difícil trobar un nou operador en les mateixes condicions.  En el 
debat del Pla de l’estació, l’alcalde ha anunciat l’existència  d’un ajut per a aquest projecte, 
celebra que hagi estat així. Pregunta si la partida serà de disponibilitat immediata.   
El Sr. alcalde informa que la partida de l’ajut esmentat és finalista, destinada a l’Ajuntament 
de Lleida per ser aplicada al Mercat del Pla i el seu entorn. Coincideix amb la Sra. Bergés 
sobre la dificultat de recuperació de la inversió per part dels possibles concessionaris 
d’aquest mercat. L’ajut de 550.000 euros fa disminuir clarament l’aportació que el 
concessionari hagi d’invertir. D’aquesta manera es donen més opcions als possibles 
licitadors i es garanteix la viabilitat del conjunt. L’ajut serà d’aplicació immediata un cop 
estiguin aprovats pel Congrés els Pressupostos generals de l’Estat. 
 
3. El Sr. Mitjans explica que la darrera pregunta es formula a partir de la reunió del Consell 
Escolar Municipal que va tenir lloc el dilluns passat. Va consultar al director de Serveis 
Territorials d’Educació sobre el futur institut de Cappont i va entendre que el director 
considerava que el barri ja disposava de tres instituts (interpretant el mapa escolar). Explica 
que ahir s’estaven recollint signatures als comerços de Cappont per demanar un autobús per 
anar als instituts, ja que cal fer transbordament per arribar a uns centres dels quals es diu –
teòricament- que són al barri. Creu que per al director de Serveis Territorials  l’institut de 
Cappont no és prioritari  i pregunta al Sr. alcalde si per a ell és prioritari que durant aquest 
mandat es faci aquest equipament. 
El Sr. alcalde diu que per al Govern municipal l’Institut de Cappont és prioritari. S’han posat 
en marxa els processos necessaris en aquest sentit. Està convençut que el Sr. Castillo farà 
les gestions  necessàries per atendre aquesta prioritat. Comenta la diferenciació de la 
zonificació en la planificació escolar en relació amb la ubicació física dels centres. 
El Sr. Castillo recorda que el Ple ja ha aprovat dues resolucions (creu que per unanimitat) en 
què reclama un nou institut a Cappont. El barri té prou entitat per tenir un institut. Ara té tres 
centres de primària. L’equip de govern (igual que el Ple) ha defensat sempre que es faci 
aquest institut. En el darrer Consell Escolar  Municipal el director dels serveis territorials va 
informar que la política del departament (mentre duri la crisi actual) és donar prioritat als 
centres que suposin incrementar l’escolarització. Nosaltres, com a Ajuntament, el proper dia 
11 de novembre farem la primera taula mixta de planificació en què s’acordaran les prioritats. 
Per acord de Govern ja han estat proposats els centres de Balàfia i de la Mitjana. 
L’Ajuntament defensarà en la taula mixta que l’institut de Cappont formi part de les prioritats. 
El Govern de la Generalitat és qui té la darrera paraula, i qui establirà les prioritats 
definitives.  
El Sr. Mitjans diu que consta que la punta demogràfica del barri de Cappont està ara situada 
en l’edat de segon de primària. En un període de quatre anys els alumnes s’hauran de 
desplaçar a altres centres. Creu que no s’haurà construït l’institut dins d’aquest període.  
 
4. El Sr. Guallar fa una pregunta relacionada amb la plaça de Blas Infante. Explica que el 
mes de gener de 2004 es va signar el contracte per a la concessió de l’estacionament, que 
qualifica de magnífic. Les obres van ser executades i tenim un sostre en el qual calia fer la 
plaça. Aquest sostre està, des de l’any 2005, sense que s’hagi fet cap tipus d’obra. El mes 
de maig de l’any 2006, ’alcalde va presentar a la casa d’Andalusia un avantprojecte 
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d’urbanització de la plaça i es va dir que el projecte definitiu estaria enllestit al juliol de l’any 
2006 i que les  començarien a la tardor. També va tornar a dir que la plaça seria una realitat 
l’any 2007. Fins ara les úniques actuacions de les que tenim coneixement són les peticions 
al PUOSC d’un ajut per fer aquestes obres (ho explica). Enguany l’Alcaldia va tornar a dir 
que al mes d’abril passaria el projecte per ser aprovat pel Ple. Aquest mes s’ha anunciat que 
no s’atorgaria la subvenció demanada. La petició es va fer per un import d’1.2 milions 
d’euros, fonamentada en una línia d’ajuts per a situacions excepcionals, d’urgència i 
derivades de catàstrofes (explica els arguments de la petició). Han passat tres anys i no s’ha 
fet cap obra de la plaça. Pregunta si l’Alcaldia pot concretar quan presentarà el projecte 
d’urbanització de la plaça de s Infante, si ja està redactat i quin finançament tindrà. 
El Sr. alcalde diu que mai a la vida s’havien fet a la ciutat dues places de forma simultània; 
ara es fan  la  de Ricard Vinyes i la de Cervantes. Diu que el Gup de CiU fa discursos 
catastrofistes, però la ciutat (afortunadament) va per una altra banda. El projecte de la plaça 
de s Infante està acabat i es presentarà quan escaigui. S’està treballant en el finançament de 
l’obra i espera i confia obtenir-ne una part. Diu que Lleida ha estat la capital de província que 
ha obtingut més recursos del PUOSC. Apostem per l’equilibri de Catalunya i per això en 
demanem ser els primers en inversió durant molts anys. Seguirà negociant i insistint amb el 
conseller Ausàs. Quan estigui garantit el finançament parcial de l’obra i s’inclogui en el 
pressupost municipal la consignació corresponent, amb les plurianualitats necessàries, es 
podrà licitar l’obra. Vol que quedi clar  que es va demanar l’ajut en una línia que preveu 
categories diferents de projectes: extraordinaris, urgents o derivats de catàstrofes. Insisteix 
que s’estan fent dos noves places, el projecte de la plaça de Sant Francesc s’està redactant, 
s’ha encarregat el de la plaça de la Constitució i s’està acabant de lligar el finançament de la 
plaça de Blas Infante.  
El Sr. Guallar diu que no creu que hagi fet cap discurs catastrofista; ha intentat fer un recull 
de pronunciaments i anuncis de l’Alcaldia sobre aquesta qüestió. No creu que hagi errat en 
cap de les dades. Ha traslladat a l’alcalde la preocupació per un tema que està pendent de 
concretar des de maig de 2006. Anima l’Alcaldia perquè aconsegueixi el finançament 
necessari per fer l’obra. Critica que en els seus discursos hagi creat unes expectatives que 
no s’han pogut transformar en realitat, creu que avui ha estat molt més prudent i no ha 
concretat cap data. La importància de la plaça hauria requerit que avui l’alcalde hagués 
concretat més.  
El Sr. alcalde dóna per reproduïda la intervenció anterior. Quan es tingui garantit el 
finançament es presentarà el projecte. Reitera un altre cop les actuacions fetes en les cinc 
places que ha esmentat abans.  
  
5. La Sra. Rivadulla defensa la tasca de l’oposició en l’apartat del control del Govern que 
s’exerceix en el torn de precs i preguntes. En formula una amb relació a unes dades (que va 
demanar) sobre el nombre de persones que han caigut a la ciutat com a conseqüència del 
mal estat del paviment. Entre 2007 i el que portem de 2008, un total de 106 persones han 
caigut al carrer, majoritàriament  per causa del mal estat del paviment. De 34 expedients 
tancats només 3 han rebut indemnització a càrrec de la companyia d’assegurances que té 
l’Ajuntament (8.056 euros). Pregunta al Sr. alcalde si creu que això és molt o poc. També 
creu que cal tenir en consideració que les denúncies són només un percentatge dels casos 
que realment s’han produït. No sabem realment quantes persones han caigut. Pregunta 
també si quan hi ha l’incident d’una caiguda al carrer es té en consideració en l’expedient la 
causa de la caiguda i s’arranja l’espai en el que és susceptible de tornar-s’hi a produir uns 
fets similars. Explica el cas de la plaça de Sant Joan, en què les lloses es mouen i és molt 
fàcil caure.  
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El Sr. alcalde diu que té un respecte escrupolós per  les sessions de control del Govern, ja 
que si no fos així no es farien preguntes que tenen un caràcter similar a les mocions o 
discursos. Mai l’alcalde ha tallat el temps d’intervenció a cap dels membres de la corporació. 
També diu l’alcalde que es va preocupar quan va veure en els mitjans de comunicació la 
crida que va fer als ciutadans la Sra. Rivadulla perquè denunciïn la Paeria. Explica la 
problemàtica específica de la plaça de Sant Joan, molt complexa des del punt de vista de la 
pavimentació, per donar un tractament adequat a les aigües pluvials.  La plaça hauria 
funcionat si mai hagués passat cap vehicle, ja que les lloses no estan soldades al terra. És 
un disseny molt avançat pel moment en què es va fer, però que s’ha demostrat feble en 
relació amb el moviment de vehicles. S’estan estudiant solucions que no comportin 
problemes per al drenatge i el tractament de les aigües (ho explica amb detall). 
La Sra. Camps diu que caldria estudiar les dades. Si es desestimen moltes reclamacions és 
perquè no són  imputables a l’estat de la via pública. Des de fa tres anys s’han incrementat 
un 50% les partides destinades al manteniment de la via pública.  
La Sra. Rivadulla insisteix  que la pregunta que fa és si quan una persona ha caigut pel mal 
estat d’un carrer i ho ha denunciat, els serveis d’Urbanisme prenen nota per corregir la 
situació (per evitar que una altra persona caigui en el mateix lloc). Explica que es va adonar 
de la gravetat d’aquests problemes quan va conèixer una cas d’una lesió que ha trigat cinc  
mesos a curar. Si els afectats no diuen res, la Paeria no se n’adona i si el ciutadà no tingués 
les cobertures necessàries es trobaria amb una situació complicada si no reclama. 
L’Ajuntament ha de saber què passa i ha de mantenir la via pública. 
La Sra. Camps insisteix a dir que l’Ajuntament actua per arranjar aquells defectes que es 
comuniquen per denúncia i els que els mateixos serveis municipals detecten. Insisteix en 
què part de les reclamacions que es fan per via judicial vénen motivades pel mal estat de la 
via pública i altres no tenen aquest motiu. Hi ha casos de tots tipus. Diu que s’arrangen tots 
els defectes que es coneixen, sigui per una via o per una altra, així com les reparacions que 
es fan per via ordinària.  
6. La Sra. Horcajada formula una primera pregunta – prec, en relació amb les noticies que 
s’han fet públiques recentment relatives a l’empresa Metrovacesa, adjudicatària del centre 
comercial de Viàlia, on es platejaven dubtes sobre la viabilitat de dos centres comercials en 
l’àmbit del Pla de l’estació. La pregunta concreta és: donada l’actual situació de crisi i 
l’endarreriment de les obres d’aquest projecte,  pregunta a l’Alcaldia si té indicis que 
Metrovacesa o ADIF tinguin la voluntat de paralitzar o ajornar la construcció de Viàlia.  
També li  pregunten:  si creu compatible l’existència dels dos centres comercials. El prec és 
que l’Ajuntament de Lleida (i l’Alcaldia com a representant) instin a Metrovacesa i ADIF al 
compliment dels terminis per a la construcció del centre comercial de Viàlia.  
El Sr. alcalde explica que l’element fonamental de Viàlia és el pàrquing. Creu que els dos 
centres comercials són perfectament compatibles. 
La Sra. Camps diu que una pregunta similar ja va ser resposta al Grup de CiU en la darrera  
Comissió Informativa extraordinària. No hi ha indicis de situació de crisi d’aquest projecte, 
creu que no es pot entrar a valorar rumors no confirmats per ningú. El Pla territorial preveu 
licitar el nou centre comercial  l’any 2009. Els dos centres són compatibles. Continuarem 
insistint a ADIF i a Acomete (l’empresa gestora de Viàlia) perquè després de fer el pàrquing 
continuï les obres del centre comercial.  
La Sra. Horcajada celebra la claredat de la Sra. Camps i desitja que tingui raó, tot i les 
informacions sobre els possibles dubtes existents.  
 
7. Sra. Horcajada: El darrer prec que planteja fa referència al Cementiri Municipal.  Han 
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rebut diverses queixes. La primera relacionada amb la zona d’estacionament que s’entolla 
quan  plou; demana una solució a aquest problema (amb pavimentació de la zona o alguna 
alternativa adient). La segona fa referència a la pavimentació interior i en demana també 
l’arranjament. 
La Sra. Camps pren nota del prec. Demana que un altre dia s’informi de les preguntes o els 
precs a la Junta de Portaveus per poder donar respostes. Sobre l’estacionament  provisional 
informa que s’està arranjant perquè estigui disponible per al dia de Tots Sants.  
La Sra. Horcajada explica que ha plantejat un prec oral, cosa que es pot fer en qualsevol 
moment. La queixa a què  ha fet referència la hi han plantejada persones que no hi 
poden anar el dia de Tots Sants; per això demana que el condicionament es faci abans. 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


